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Praktiske opplysninger: 

1. Årsmøtedokumenter blir trykket og delt ut på møtet.  
2. Reiseregninger må fylles ut, undertegnes og leveres senest innen årsmøtets 

avslutning, dersom reiseutgiftene ønskes refundert. Det forutsettes mest mulig 
samordnet kjøring. Parkering i P-hus er svært dyrt og vi ber dere benytte 
andre muligheter. Ved fylkeshuset er det gratis offentlig parkering hele helgen 
og på gateplan i byen er det gratis etter kl.15.00 lørdag. Reiseutgiftene 
inkludert parkering, for delegatene må kommunepartiene betale etter 
reisefordelingsprinsippet.  

3. Regning for hotellopphold blir sendt til fylkespartiet som videresender til ditt 
kommuneparti (fylkespartiet dekker for styret, ft-gruppa, AUF og gjester). All 
belastning som gjøres på rommet må den enkelte gjøre opp selv. 

4. Rom og måltider er i utgangspunktet bestilt i henhold til den tilbakemelding du 
har gitt partikontoret. Gi beskjed straks dersom det blir endringer i dette. 

5. Eventuell drikke til maten, utover vann, må betales av den enkelte.  
6. Møtet starter lørdag 02. april kl.10.00 presis! Alle skal registreres og får 

utdelt saksmapper før dette, så du må være ute i god tid før kl.10.00. 
7. Bruk nummerlappen du får utdelt ved møtets begynnelse når du skal be om 

ordet eller stemme.  
8. Bruk navneskilt under hele møtet. NB! Lever skiltet tilbake ved møtets slutt! 
9. Det vises til kjøreplan og arbeidsordning, og gjøres spesielt oppmerksom på at 

de som ønsker ordet og/eller vil fremme endringsforslag til de innkomne 
forslagene, må gjøre det i hoveddebatten etter Jonas innledning. Vær også 
oppmerksom på at taletiden kan bli satt ned, hvis mange ønsker ordet. 
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Årsmøte i Aust-Agder Arbeiderparti 
Lørdag 2. og søndag 3. april 2016 
på Clarion Tyholmen hotell i Arendal 

 

SAK 1.e. - Sakslisten 
 1. Åpning 
 2. Valg av årsmøtefunksjonærer 

3. Årsberetninger for 2015  
4. Regnskap for 2015  
5. Organisasjon/handlingsplan, budsjett for 2016 
6. Vedtektsendringer 
7. Den politiske situasjonen 

- Politisk innledning ved partileder Jonas Gahr Støre 
8. Innkomne forslag 
9. Eventuell fylkessammenslåing 
10. Valg  
11. Avslutning 

 

Kjøreplan (med forbehold om endringer): 
Lørdag: 
09.30  Frammøte/innsjekking 
10.00  Åpning 

a) Kulturinnslag 
b) Minneord ved Jon Rolf Næss 
c) Åpningstale ved Jon Rolf Næss 
d) Godkjenning av fullmakter 
e) Godkjenning av innkalling og saksliste 
f) Godkjenning av arbeidsordning  
g) Hilsningstale fra gjester 

10.50  Valg av årsmøtefunksjonærer 
a) Valg av 2 dirigenter 
b) Valg av 2 sekretærer 
c) Valg av redaksjonskomite 

11.00  Beretning, regnskap 
11.30  Handlingsplan, budsjett 
12.00  Vedtekter 
12.30  Lunsj 
13.30  Den politiske situasjonen 
  v/ partileder Jonas Gahr Støre  
14.20   Pause  
14.40  Debatt (herunder om innkomne forslag) 
16.00  Pause 
16.15  Debatten fortsetter 
17.45 Oppsummering ved Jonas Gahr Støre 

  18.00  Behandle innkomne forslag (kun votering) 
18.30  Avslutning for dagen 

 
20.00  Festmiddag 

Sosialt samvær med musikk og dans.  
Vidar Frøysnes & co spiller til dans 
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Søndag: 
09.30  Behandle sak ang. eventuell fylkessammenslåing 
  Debatt 
10.45  Programdebatt ved Bjørn Tore Hansen 
11.15  Pause   
11.30  Redaksjonskomiteens innstillinger 
12.30  Valg og avslutning 
13.00  Lunsj og hjemreise 
 
 

SAK 1.f. – arbeidsordning 
 
1.  Årsmøtet holdes for åpne dører. Publikum har adgang i den grad plassen tillater det.  
2.  Det velges 2 dirigenter til å lede forhandlingene. Dirigentene har rett til å stille forslag om 

ordskiftes avslutning med de inntegnede talere og forslag om begrensing av taletida. 
3.  Etter at strek er satt kan ingen nye forslag framsettes. Framsatte forslag kan ikke trekkes 

tilbake dersom noen forlanger det opprettholdt. 
4.  Valgene foregår ved skriftlig avstemming dersom noen forlanger det. 
5.  Til å føre protokoll velges 2 sekretærer. 
6.  I protokollen innføres alle saker som behandles, alle forslag som framsettes og alle vedtak 

med angivelse av antall stemmer for og imot. Protokollen godkjennes av styret. 
7.  Møtet tar til kl.10.00 på lørdag og kl.09.30 på søndag 
8.  Alle forslag må framsettes skriftlig og være undertegnet med forslagstillerens navn og 

kommuneparti. 
9.  Under hoveddebatten lørdag gis representantene rett til ordet 2 ganger. Første gang inntil 5 

minutter og andre gang inntil 3 minutter. De som ønsker ordet til «innkomne forslag» må 
gjøre det i denne debatten. For øvrige dagsordenpunkter gis rett til ordet inntil 3 minutter 
første gang og inntil 1 minutt andre gang. Representantene som forlanger ordet til 
forretningsorden tilstås inntil 1 minutt taletid. Ingen kan forlange ordet til forretningsorden 
mer enn 1 gang i samme sak. 

 

 
SAK 2.a og b. – valg av dirigenter og sekretærer 
 
Fylkesstyrets innstilling: 
Dirigenter: Per Kristian Lunden og Line Vennesland  
Sekretærer: Vanja Grut og Arne August Larsen 
 
 

SAK 2.c. – valg av redaksjonskomite 
 
Fylkesstyrets innstilling:  
Gro Bråten – leder Fylkesstyret/Lillesand  
Nina Jentoft, Arendal 
Reidar Saga, Fylkesstyret/Åmli 
Jens Høibø, Risør 
Håvard Røiseland, Grimstad 
Anders Hervik, AUF  
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SAK 3 – Årsberetninger for 2015 

 
Fylkesstyrets årsberetning 2015 
 
Sist årsmøte 
Sist årsmøte ble avholdt på Clarion Tyholmen hotell i Arendal, lørdag 14. og søndag 15.mars 
2015. Det var 81 personer til stede ved møtets begynnelse, hvorav 57 stemmeberettigede. 
 
Leder Jon Rolf Næss åpnet møtet og 
introduserte kulturinnslag ved elever ved 
Dahlske videregående skole: Møyfrid 
Sløgedal på piano, og Synnøve Knutsvik på 
vokal. Jon Rolf holdt deretter en minnetale 
over medlemmer som er gått bort i perioden 
og forsamlingen reiste seg og holdt et minutts 
stillhet. Deretter holdt han sin åpningstale til 
årsmøtet. 
 
Stortingsrepresentant og sentralstyremedlem, 
Terje Aasland, holdt den politiske 
hovedinnledningen på vegne av partiet 
sentralt. Som fylkesleder i Telemark tok han 
utgangspunkt i det gode naboforholdet mellom de to fylkene og vår felles industrihistorie 
representert ved Sam Eyde. Han snakket videre om de viktigste sakene for framtida, som 
arbeid, utdanning, helse og miljø og vektla det fagligpolitiske samarbeidets betydning for 
utviklingen av velferdssamfunnet. Han snakket naturlig nok også mye om det kommende 
kommune- og fylkestingsvalget, og presiserte viktigheten av å vinne ordførerposisjoner for 
Arbeiderpartiet. 
 
Årsmøtet behandlet også 30 innkomne forslag, som etter debatt og en runde i 
redaksjonskomiteen, endte med 23 vedtak/uttalelser. For øvrig ble vanlige årsmøtesaker 
som årsberetning, regnskap/budsjett, handlingsplan og valg behandlet. 
 
Det ble også gjennomført valgkampskolering med fokus på det politiske hovedbudskapet 
generelt og landsmøtesakene helse, kunnskap og framtidas storbypolitikk spesielt. Her 
innledet politisk rådgiver Line Haugland om innstillingene fra de respektive utvalg. 
 
 
Årsmøtet foretok følgende valg: 
 
Fylkesstyre Navn Kommune 

Leder 
Nestleder 
Studieleder 
Leder av kv.n: 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
1.vara 
2.vara 

Jon Rolf Næss 
Gro Bråten 
Robert C. Nordli 
Else Haugland 
Anne M. Holmberg 
Per Kristian Lunden 
Britt Ingrid Andersen 
Reidar Saga 
Josef Hæier 
Inger Løite 
Marcel Traeet 

Bykle 
Lillesand 
Arendal 
Evje og Hornnes 
Grimstad 
Risør 
Evje og Hornnes 
Åmli 
Arendal 
Gjerstad 
AUF 
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Landsstyrerepresentanter: 
Representant 
Representant 
 

1. vararep. for 1: 
2. vararep. for 1: 

    1.   vararep. for 2: 

1.  Jon Rolf Næss 
2.  Gro Bråten 
 
Robert C. Nordli 
Per Kristian Lunden 
Else Haugland 

Bykle 
Lillesand 
 
Arendal 
Risør 
Evje og Hornnes 

Kontrollkomite 
Leder  
Medlem 
Medlem  
1. Varamedlem 
2. Varamedlem 
 

 
Fritz Y. Jenssen 
Eva-Kristin Eriksen 
Atle Svendal 
Helge Røed 
Liv Andersen 

 
Arendal 
Lillesand 
Arendal 
Lillesand 
Arendal 

AOFs rep. skap 
Medlem 
Medlem 
Medlem 
Medlem 
1. vara:  
2. vara: 
3. vara: 
4. vara: 

 
Robert C. Nordli  
Jan Erling Tobiassen 
Solveig Helljesen 
Ellen Heggland 
Randi Gunsteinsen 
Thor Åge Christiansen 
Siw Johannessen 
Per Åge Nilsen 

 
Arendal 
Lillesand 
Arendal 
Birkenes 
Risør 
Arendal 
Tvedestrand 
Froland 

 

Landsmøtedelegater:   Varadelegater:  

Tellef Inge Mørland Arendal 1. Line Vennesland Evje og Hornnes 
Cecilie K. Hanssen Lillesand 2. Vidar Frøysnes Bygland 
Reidar Saga Åmli 3. Sig Tove Aasen Iveland 
Venke Anny Nes LO/Vegårshei 4. Vidar Bjørkli Froland 
Håvard Røiseland Grimstad 5. Inger Løite Gjerstad 
May Britt Lunde Tvedestrand 6. Jon Rolf Næss Bykle 
Marcel Traeet AUF/Froland 7. Gro Bråten Lillesand 
     

Valgkomite 2016: 

Jon Røthe   Lillesand  - leder    
Nina S. Evensen Smith Arendal     
Vidar Frøysnes  Bygland      
Siw Johannessen  Tvedestrand     
Håvard Røiseland  Grimstad    
Hanne T. Straume  Valle   
Ole Henrik Grønn  Risør     
Sig Tove Aasen  Iveland    
Leder i AUF  
 
Valg foretatt av fylkesstyret: 
Arbeidsutvalget 
Jon Rolf Næss 
Gro Bråten 
Robert C. Nordli 
Else Haugland – 1.vara 
Per K. Lunden – 2.vara 
 
Tiltredende: Tellef Inge Mørland 
  Per Åge Nilsen 

Partiets medlemmer i samarbeidskomiteen: 
Jon Rolf Næss 
Gro Bråten 
Robert C. Nordli 
Else Haugland – 1.vara 
Per K. Lunden – 2.vara 
 
Representant til AUFs fylkesstyre: 
Gro Bråten 
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Partikontoret 
Partikontoret har også i denne perioden vært ledet av fylkessekretær Per Åge Nilsen og 
Linda M. Hansen er ansatt i 50% stilling som kontormedarbeider. I deler av 2015 har 
fylkeskontoret også vært styrket med sentrale ressurser. Første halvår fikk vi «låne» tidligere 
fylkessekretær i Vest-Agder, Imi Vegge, fra partikontoret sentralt. Hun jobbet i hovedsak med 
forberedelser til Arendalsuka og vårkampanjen. Fra slutten av juli og ut valgkampen fikk vi 
«låne» politisk rådgiver, Line Haugland, på deling med Vest-Agder Arbeiderparti. Hun jobbet 
i hovedsak med valgkampen i Arendal som pilotkommune. Vi fikk også «låne» tidligere 
fylkessekretær i Telemark, Heidi Bordier, gjennom hele valgkampen. Hun arbeidet særlig 
med valgavisa, sosiale medier og nettsidene. Disse ekstraressursene var til veldig stor hjelp 
for fylkeskontoret i forberedelsene og gjennomføringen av Arendalsuka og valgkampen, så 
stor takk for hjelpa til alle og til partiet sentralt som gjorde dette mulig! 
 
Møtevirksomheten: 
Det har i 2015 blitt avholdt 7 møter i fylkesstyret og behandlet 62 saker. Det har i forkant av 
de fleste møter i fylkesstyret også vært avholdt møter i arbeidsutvalget og/eller 
valgkamputvalget. Det ble etter valget også avholdt et felles møte mellom fylkesstyret og 
både ny og gammel fylkestingsgruppe for konstituering av den nye gruppa.  
 
Representantskapsmøter 
Det har ikke vært avholdt møter i representantskapet i 2015. 
 
Kvinnenettverket 
Det har i perioden ikke vært avholdt noen samlinger eller kurs for kvinnekontaktene i partiets 
kvinnenettverk. Imidlertid inviterte vi alle kvinnelige medlemmer til kvinnesamling i Kragerø 
7.mars, sammen med Kvinnenettverket i Telemark. Her deltok 4-5 kvinner fra Aust-Agder.  
 
Fylkesleder har deltatt på to samlinger ved partikontoret i Oslo i juni og i oktober. På 
samlingene har det vært fokus på forestående valgkamp og diskutert utfordringer og 
muligheter for de kvinnelige kandidatene.  
 
På de sentrale samlingene har det også vært gjennomgang av regjeringens 
likestillingsmelding som gir oss stor grunn til bekymring når det gjelder tiltak for forbedring av 
likestilling i samfunnet vårt- eller snarere fraværet av konkrete tiltak. Det er tydelig at med 
den sittende regjering vil foreslåtte endringer av lovverket slik det er i dag medføre en 
svekking av likestilling og rettigheter som man har jobbet frem over flere år. 
 
Handlingsplan for likestillingspolitisk arbeid 2015 ble revidert og diskutert i gruppa, med nyttig 
og lærerik erfaringsutveksling. På samling i oktober var fylkeslederne også invitert til Oslo 
Konserthus i forbindelse med Fernanda Nissen seminar og utdeling av Rachel Grepp prisen. 
 
Valgresultater for partiet var svært gledelig, men vi skulle gjerne sett at enda flere av våre 
kvinnelige toppkandidater fikk posisjon. Dette viser med all tydelighet at mye arbeid gjenstår.  
 
Det er i skrivende stund planlagt en samling for kvinnekontaktene i fylket i april over to dager. 
Det er inngått et samarbeide med styringsgruppen for kvinnenettverket i Vest Agder i 
forbindelse med samlingen, og vi ser frem til å opprette kontakten og arbeide sammen mot 
felles mål. 
 
Fagligpolitisk samarbeid 
Det fagligpolitiske samarbeidet har vært bra i perioden. Den daglige kontakt vi har ved at vi 
er samlokalisert er en stor fordel. Dette gir mulighet til å holde hverandre godt informert og at 
saker kan følges opp raskt og effektivt. Det er også gjensidig representasjon i fylkesstyret og 
i LOs styre for fylkeskonferansen, noe som gjør det løpende fagligpolitiske samarbeidet 
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enklere og bedre.  
 
Fylkesleder, stortingsrepresentant, fylkessekretær m.fl. blir invitert og deltar også på LOs 
fylkeskonferanser gjennom året. Dette er en arena hvor vi treffer de fremste tillitsvalgte i hele 
fylket og er viktig for det fagligpolitiske arbeidet. Vi blir også av og til invitert til årsmøter og 
representantskap i enkelte forbund. Høsten 2015 hadde vi en felles fagligpolitisk 
opplæringsdag med fylkeskonferansen og noen av våre nyvalgte ordførere/gruppeledere. 
Her stod fagligpolitisk samarbeid fram mot neste valg sentralt.  
 

Samarbeidskomiteen har arrangert to fagligpolitiske regionmøter i 
2015. Det første var i mars på Brokelandsheia der alle tillitsvalgte 
for både partiet og fagbevegelsen i østregionen var invitert. Det 
andre møtet var i Arendalsregionen i april, der det også var 
invitert bredt blant medlemmer og tillitsvalgte. Her innledet Martin 
Kolberg til debatt. Det var 30-40 deltakere med på hvert av de to 
møtene, og det store engasjementet tyder på at dette var noe 
som falt i smak og bør gjennomføres oftere og i flere regioner. 
 
 

 
 
Landsmøte 
Arbeiderpartiets landsmøte gikk av stabelen i Oslo 16.-19. april. En engasjert delegasjon fra 
Aust-Agder deltok i det fire dager lange politiske verkstedet. Helse, utdanning, omstilling, 
samferdsel og kommunereform var blant temaene som delegatene fra Aust-Agder var 
opptatt av.   

 
 
 
Våre landsmøtedelegater fra v.:  
Venke Anny Nes, Reidar Saga, Marcel 
Traeet, Tellef Inge Mørland, May Britt 
Lunde, Håvard Røiseland og Cecilie Knibe 
Hanssen. I tillegg møtte Jon Rolf Næss og 
Gro Bråten fra landsstyret og Per Åge 
Nilsen og Linda M. Hansen fra 
partikontoret. 
 
 
 
 

Aust-Agder Arbeiderparti hadde på forhånd sendt inn en rekke forslag til landsmøtet og 
delegatene fulgte disse videre opp i landsmøtet. Fra talerstolen ble det blant annet fokusert 
på sykehusorganisering og deling av Helse-Sørøst, tannhelse som en del av kroppen, 
Sørlandslab og omstilling, grønt skifte og skogbruksnæringen, E18 og sammenkobling av 
Sørlandsbanen og Vestfoldbanen og frivillighet i forhold til kommunesammenslåinger.  
 
I forberedelsene til landsmøtet ble det avholdt en felles samling med delegasjonene fra Vest-
Agder og Vestfold. Her diskuterte vi oss fram til viktige saker som vi frontet sammen på 
landsmøtet og vi fordelte disse mellom de som hadde innlegg.  
 
I tillegg ble det selvsagt jobbet for å sikre at valgkomiteens forslag på Jon Rolf Næss til 
sentralstyret ble vedtatt, noe vi endelig lyktes med. Han ble enstemmig valgt inn i et av 
landets viktigste styrer, og hele delegasjonen gledet seg med ham. 
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Fikk gjennomslag 
Aust-Agderdelegasjon fikk gjennomslag for mange av de sakene som var spilt inn og snakket 
om fra talerstolen. Landsmøtet støttet vårt forslag om statlig bidrag til å etablere pilottestlab 
ved UIA (Sørlandslab) og vedtok også fortgang i arbeidet med en tannhelsereform der staten 
gradvis skal ta mer av kostnadene. Vi fikk også gjennomslag for at eventuelle 
kommunesammenslåinger skal være frivillige og at en deling av Helse Sørøst skal utredes. 
Det ble videre vedtatt å styrke skolehelsetjenesten, gi helsesøster rett til å henvise til 
psykolog, et gratis skolemåltid for alle og en times daglig fysisk aktivitet i skolen.  
 
Dessuten ble vårt forslag om å videreføre taxfreeordningen, men å overføre driftsansvaret for 
utsalgene på flyplassene til vinmonopolet når dagens avtaler går ut, vedtatt. Landsmøtet 
vedtok i tillegg en rekke saker som vår delegasjon jobbet for og støttet. Det gjelder bl.a. økt 
lærertetthet, forsterket arbeid mot frafall i skolen, forsterket lærlingesatsing og anerkjennelse 
av Palestina som egen stat. 
  
 
1.mai 2015 
Slagordet for 1. mai 2015 var "Trygge jobber for framtida – Styrk arbeidsmiljøloven”. Dette 
var da også hovedtema i de mange talene som ble avholdt rundt om i hele fylket. I tillegg bar 
de mange talene preg av at vi stod foran et viktig lokalvalg. 
 
På Eydehavn var det som vanlig stort 
frammøte og langt tog med mange paroler. 
Hovedtaler skulle vært tidligere 
stortingspresident Dag Terje Andersen, men 
han måtte melde sykdomsforfall på kort 
varsel. Fylkesleder og nyvalgt 
sentralstyremedlem, Jon Rolf Næss, stilte 
sporty opp istedenfor og holdt en flott tale. 
Dag Terje Andersen skulle også holdt tale i 
Gjerstad, men her steppet 
fylkesordførerkandidat Tellef Inge Mørland 
sporty opp. 
 
Ellers var det også mange andre vellykkede 1.mai-arrangementer rundt i fylket, der mange 
av våre ordfører- og fylkestingskandidater holdt hovedtaler og appeller. Her følger en samlet 
oversikt over våre talere og appellanter: 
 

Sted Hovedtaler Appell 

Eydehavn Jon Rolf Næss Robert C. Nordli og Tina Kjær 

Evje og Hornnes Bård Nylund Venke Anny Nes 

Birkenes Jon Rolf Næss  

Gjerstad Tellef Inge Mørland  

Valle Freddy de Ruiter  

Lillesand Gro Bråten  

Vegårshei Tellef Inge Mørland John Geir Smeland 

Åmli Reidar Saga  

Risør Elen Lauvhjell  

Tvedestrand Bård Nylund  

Grimstad Per Svenningsen Marcel Traeet og Tina Kjær 
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Valgkampen 2015 
Planlegging av valgkampen startet allerede på årsmøtet i 2014. Da ble Handlingsplan for 
valgseier 2015 godkjent. Denne trakk opp langsiktige målsettinger og strategier for 
videreutvikling av organisasjonen og for kommune- og fylkestingsvalget. Planen inneholdt 
også konkrete tiltak, som skolering, rekruttering og forberedelser til valgkampen. På årsmøtet 
i 2015 ble planen oppdatert og på grunnlag av denne ble det så arbeidet videre med en 
konkret plan for den intensive valgkampen. 
 
Vårkampanjen 
Valgkampen ble innledet med en stor vårkampanje fra landsmøteslutt 20. april og fram til 
1.mai. Her ble det gjennomført en rekke valgkampaktiviteter rundt om i fylket. Det ble 
gjennomført stands og husbesøk og skrevet leserinnlegg, som om det var full valgkamp. Til 
sammen ble det delt ut ca. 5000 roser, herav ca. 2000 på husbesøk. 
 
Som et ledd i vårkampanjen fikk vi 27.april besøk 
av hele 11 stortingsrepresentanter. De ble sendt 
ut på ulike besøk i kommunene rundt i hele fylket. 
Vi la opp til besøk på bedrifter, institusjoner m.m. 
sammen med lokal ordførerkandidater. Til 
sammen fikk 11 av våre kommunepartier besøk 
denne dagen, og det ble gjennomført mer enn 30 
ulike aktiviteter som bedriftsbesøk, skolebesøk, 
roseaksjoner og fagligpolitiske møter. Det ble lagt 
spesiell vekt på å få med lokalavisene, noe som 
lykkes i svært stor grad. Det ble minst 10 ulike 
medieoppslag som resultat av denne 
besøksrunden.  
 
I etterkant av vårkampanjen fikk vi besøk av partileder Jonas Gahr Støre 13.mai. Han 
besøkte først Sam Eyde videregående skole der han fikk møte elever og lærere. Fokus for 
samtalene var viktigheten av yrkesfaglige utdanning og satsing på lærlinger. Etter dette 
besøkte han Henriksen Snekkeri på Stoa. Denne bedriften leverer bl.a. møbler til Stortinget, 
er godkjent lærebedrift og satser sterkt på fagopplæring. Etter dette møtte Jonas 
fylkespartiets ledelse for strategiske samtaler om det kommende valget. 
 
Arendalsuka 
Arendalsuka gikk av stabelen 12.-18.august. Selv om valgkampen hadde vært i gang en 
stund, så markerte Arendalsuka starten på den intensive valgkampen i Aust-Agder. Og som 
vanlig var ungdommen først ute med ungdomslederdebatt 12.8. Deretter gikk det slag i slag 
med partilederdebatt 17.8. som et nytt høydepunkt. 
 
Partileder Jonas Gahr Støre og nestlederne Hadia Tajik og Trond Giske stod i spissen for 
mer enn 25 av våre sentrale stortingsrepresentanter og andre fra sentralstyret og 
partikontoret som deltok i debatter og ulike arrangementer i løpet av Arendalsuka. I tillegg 
deltok flere av våre egne ordførere og kandidater på ulike opplegg. 
 
Vi hadde stand i politisk gate hver dag hele uka. Her var det livlig aktivitet hele tiden, med 
diskusjoner og utdeling av brosjyrer og materiell. Mange kom innom for en prat og en vaffel 
og kaffe. Mange av våre kandidater og frivillige valgmedarbeidere deltok på standen. De 
fleste sentrale representantene var også innom standen. 
 
13.8. arrangerte vi sammen med Vest-Agder Arbeiderparti, valgkampkickoff med en rekke 
aktiviteter. Det startet med fylkesordførerkandidatmøte på standen med etterfølgende møte 
for kvinnelige listekandidater på Arbeiderpuben på NO 1 Sportsbar på Langbryggen, 
sammen med partiets nestleder Hadia Tajik. Deretter mobiliserte vi rundt 70 frivillige som 
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gikk gjennom politisk gate med favnen full av roser. Ferden endte på Sam Eydes plass hvor 
vi hadde vårt hovedarrangement.  
 
Her holdt Hadia Tajik en appell og 
presenterte noen nye medlemmer. Vi hadde 
også en panelsamtale med våre 
ordførerkandidater i Arendal og Kristiansand, 
samt i begge fylkeskommunene. Alt dette 
innimellom feiende flotte sanger av Askil 
Holm. Etter arrangementet på Sam Eydes 
plass, reiste de 70 frivillige ut på husbesøk, 
før de landet et par timer senere på 
Arbeiderpuben hvor vi inviterte på quiz og 
tapas. Her holdt også Hadia en appell.  
 
17.8. var det store høydepunktet under Arendalsuka med partilederdebatt. Her arrangerte vi 
vorspiel på Arbeiderpuben med shuffelboard-turnering og politisk appell med helsepolitisk 
talsperson Torgeir Micaelsen. Partilederdebatten ble vist på store tv-skjermer og til tider var 
det trangt i lokalet. Vi deltok også på fagligpolitisk kickoff som LO arrangerte med konsert av 
Sondre Justad og Marion Ravn. Her holdt blant andre Trond Giske appell.  
 
Grasrotkampanje/husbesøk  
Det ble lagt opp til en storstilt grasrotkampanje gjennom hele valgkampen, i alle kommuner. 
Kommunepartiene gjennomførte til sammen ca. 11.000 husbesøk med utdeling av roser. I 
tillegg ble det delt ut ca.16.000 roser på de mange standsene, markedene og aksjoner rundt 
om i fylket. De aller fleste kommunepartiene hadde svært høy aktivitet fra tidlig i august og 
fram til valgdagen, både med husbesøk, stands og andre aktiviteter. 
 
Fra fylkespartiets side ble det lagt opp til en turne med vår fylkesordfører- og 
fylkesvaraordførerkandidat som vi kalte Tour of Aust-Agder. De startet på fylkets tak, øverst i 
Setesdal og besøkte i løpet av valgkampen alle kommunene i fylket. Rundt om møtte de våre 
lokale ordførerkandidater og andre tillitsvalgte, som tok de med på bedriftsbesøk og andre 
opplegg i kommunen. En viktig målsetting med turen var å få profilert partiet og våre 
toppkandidater sammen med lokale toppkandidater i lokalavisene. Dette ble det svært 
mange avisoppslag av og var veldig vellykket. 
 
Våre fylkestingskandidater deltok også aktivt på valgkampaktiviteter rundt om i kommunene 
og på de store arrangementene som Arendalsuka, Brokelandsheia, Dølemo og Naturligvis. 
De fremste kandidatene deltok også i flere paneldebatter rundt om i fylket. 
 
Like etter Arendalsuka fikk vi besøk av partisekretær Kjersti Stenseng. Hun presenterte 
Arbeiderpartiets omfattende tiltakspakke mot økende arbeidsledighet og for grønn omstilling. 
Sammen med ordførerkandidat Robert C. Nordli og fylkesordførerkandidat Tellef Inge 
Mørland la hun fram tiltakspakka overfor noen av bedriftene ved Kunnskapshavna i Arendal. 
Noen dager senere fikk vi besøk at nestleder Hadia Tajik. Hun besøkte først Plankemyra bo 
og omsorgssenter i Arendal, hvor vi inviterte frivillige lag og organisasjoner til samrådsmøte 
om den framtidige eldreomsorgen. Senere ble det gjennomført et tilsvarende møte i 
Lillesand. 
 
Profilering/media 
Valgkamputvalget landet etter nøye vurderinger på at vi skulle lage en egen valgkampavis 
for fylkestingsvalget, med presentasjon av kandidater og program. I tillegg ble det laget en 
rekke saker som profilerte både kandidater og det politiske budskapet, sammen med lokale 
kandidater. Det var våre to fremste kandidater som sammen med fylkessekretær påtok seg 
hovedansvaret for avisprosjektet, men andre fylkestingskandidater bidro også med saker. 
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Det viste seg å være svært mye arbeid for å få avisa så god som vi ønsket og det holdt hardt 
med å få den ferdig i tide. Men, det gikk til slutt. Avisa ble ferdig trykket til Arendalsuka startet 
og ble delt ut på stands over hele fylket. I tillegg ble den distribuert til samtlige husstander i 
fylket i månedsskiftet august/september. Avisa fikk god mottagelse og vi har fått mange 
positive tilbakemeldinger på den.  
 

En tilleggseffekt som vi utnyttet maksimalt, var at vi 
kunne hente saker direkte fra avisa og legge ut på vår 
nettside og på Facebook gjennom hele valgkampen. På 
den måten fikk vi ut det samme budskapet i mange 
kanaler, og vår nettside og fb-side var oppdatert med 
nye saker nesten daglig i valgkampen. 
 
Det ble ellers jobbet iherdig gjennom hele valgkampen 
for å komme på i media med våre saker. Erfaringen fra 
dette viser at det er lettere å få på saker i lokalavisene, 
og det lykkes vi med i stor grad. Vi var også noe på i de 

større mediene, men det er fortsatt en stor utfordring å få positiv omtale av våre saker. 
Imidlertid dominerte Arbeiderpartiet med mange leserinnlegg i Agderposten og lokalavisene, 
både fra lokale kandidater og fylkestingskandidater. 
 
Valgkamputvalget valgte også å prioritere bussreklame og nettannonsering på 
Agderposten.no. Vi hadde reklame bak på fem busser som gikk i rute nesten over hele fylket. 
Arendal Ap hadde noe tilsvarende i Arendal, slik at her ble effekten dobbel. I tillegg til 
fylkespartiet hadde både Arendal Ap og partiet sentralt nettreklame på Agderposten, så her 
dominerte vi til tider. Annonsering i papiraviser ble nedprioritert med unntak av en større 
annonse i Agderposten siste lørdag før valget, hvor våre ordførerkandidater slo ring om 
sykehuset i Arendal. 
 
Fagligpolitisk valgkamp 
LO og forbundene har i hovedsak sine egne valgkampopplegg hvor de oppsøker egne 
medlemmer gjennom arbeidsplassbesøk og ulike stands og aksjoner. Våre kandidater blir 
invitert og deltar på mange av disse aktivitetene. Det ble også gjennomført noen felles 
arbeidsplassbesøk i valgkampinnspurten. Vi fikk også økonomisk støtte til valgkampen fra 
LOs lokalorganisasjon og LOs distriktskontor. Viser ellers til omtale av Arendalsuka og 
vårkampanjen hvor det også framgår felles fagligpolitiske valgkampaktiviteter. 
 
Ungdomsvalgkamp 
AUF hadde hovedansvaret og drev en aktiv ungdomsvalgkamp med aksjoner og deltakelse 
på stands og husbesøk i mange kommuner. De hadde også ansvar for skolevalgene som ble 
en gedigen valgseier for oss. Arbeiderpartiet ble klart største parti på skolevalget, både i 
Aust-Agder og på landsplan. Ved de videregående skolene i Aust-Agder fikk Arbeiderpartiet 
33,5 prosent oppslutning, noe som er tidenes beste resultat. Framgangen fra forrige 
skolevalg var på hele 13,6 prosent, mens Høyre gikk tilbake 11,9 prosent og måtte ta til 
takke med 17,1 prosent av stemmene. En stor takk til AUF i Aust-Agder for fantastisk innsats 
gjennom hele valgkampen, og ved debatter og valgtorv ved de videregående skolene! 
 
 
Valgresultatet – fra blått til rødt i Aust-Agder 
Valgresultatet ble en fantastisk seier for Arbeiderpartiet i Aust-Agder. Ved kommunevalget 
fikk vi 31,5% i fylket som helhet. Dette var en framgang på 7,2%, og det høyeste av alle 
fylker. På landsplan fikk Arbeiderpartiet 33% og framgangen var til sammenligning 1,3%.  
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Vi fikk også en solid framgang ved fylkestingsvalget. Her endte vi på 31,7%, en framgang på 
4,8%. På landsplan endte vi på 33,6%, en framgang på 0,4%. 
Vi må helt tilbake til 1987 for å finne bedre resultater fra et kommune- og fylkestingsvalg i 
Aust-Agder og i landet forøvrig.  
 
Vi fikk også mange fantastiske enkeltresultater i kommunene. Størst framgang fikk vi med 
24,5% til 51,8% i Valle, 14,2% til 37,8% i Arendal og 10,6% til nøyaktig 50% i Bykle. Det var 
stor framgang også i mange andre kommuner. Hver for seg fantastiske resultater. Se 
tabellene nedenfor for detaljer. 
 

  Kommunevalget % 

  2011 2015 Endring 

Valle  27,3 51,8 + 24,5 

Arendal 23,6 37,8    + 14,2 

Bykle 39,4 50,0 + 10,6 

Froland 19,1 27,1  + 8,0 

Birkenes 17,6 24,6  + 7,0 

Lillesand 16,6 23,2 + 6,6 

Åmli 33,0 39,6  + 6,6 

Risør 37,3 41,3 + 4,0 

Gjerstad 30,1 33,2 + 3,1 

Evje og Hornes 27,0 29,7 + 2,7 

Vegårshei 29,0 29,5 + 0,5 

Bygland 19,9 20,3 + 0,4 

Iveland 16,0 16,3 + 0,3 

Grimstad 24,8 25,0 + 0,2 

Tvedestrand 24,6 21,9 -2,7 

 

  % Kommunevalget  Fylkestingsvalget 

 Fylke 2011 2015  Endring 2011 2015  Endring 

1 Aust-Agder 24,3 31,5 7,2 26,9 31,7 4,8 

2 Hordaland 26,6 33,2 6,6 27,9 33,2 5,3 

3 Finnmark 39,2 43,6 4,4 39,6 47,2 7,6 

4 Rogaland 24,0 27,6 3,6 27,3 27,8 0,5 

 Hele landet 31,7 33,0 1,3 33,2 33,6 0,4 

 Aust-Agder -
landet -7,4 -1,5   -6,4 -1,9   

 
 
Ordførerposisjoner 
På fylkesplan ble det gjort gode forberedelser for å komme i en god forhandlingsposisjon 
etter valget, og allerede dagen etter valget ble det oppnådd enighet med Krf og Sp om både 
et politisk og valgteknisk samarbeid hvor Arbeiderpartiet blant annet fikk fylkesordførervervet, 
3 i fylkesutvalget og en komiteleder. Det ble også enighet om en politisk samarbeidsavtale 
disse partiene imellom. 
 



15 

I handlingsplanen vår satte vi oss som mål å vinne ordførerposisjon i fylkeskommunen og 
fylkeshovedstaden og komme i flertalls- /ordførerposisjon, i minst halvparten av kommunene 
for øvrig. For å nå målet ble det på årsmøtet og andre skoleringer og samlinger vi hadde 
foran valget fokusert mye på viktigheten av å utvikle godt samarbeid med andre partier og 
«drikke kaffe» med alle.  
 
Ordførermålet vårt ble sett på som et ganske hårete mål av 
mange, særlig utenfor partiet. Mange synes vi la lista altfor høyt. 
Det gode valgresultatet, kombinert med fokus på samarbeid, viste 
imidlertid at vi nådde målet og vel så det. 
 
Vi gikk fra å ha 3 ordførere og 3 varaordførere i forrige periode, til 
å få 8 ordførere inkludert fylkesordfører, og 6 varaordførere. Det 
er kun i Lillesand, Evje og Hornnes og Tvedestrand at vi fortsatt er 
i opposisjon. Det betyr at hele 82,6% av fylkets innbyggere nå bor 
i en Arbeidepartistyrt kommune, mot 31,6% før valget.  
 
På toppen av dette vant vi også kampen om KS-lederen i Agder. 
Her ble nemlig vår fylkesordfører Tellef Inge Mørland valgt. I tillegg har vi fått mange av våre 
representanter inn i sentrale verv i fylket og på tvers av fylkene. 
 
Vi nådde målene og overoppfylte våre egne ambisjoner og drømmer. Vi forvandlet Aust-
Agder fra å være en blå bastion til å bli blant de rødeste fylker. Dette kan vi i fellesskap være 
stolte av. Dette er en lagseier og en seier for våre verdier!   
 
 
Skolering – kompetanseheving 
Mål for skoleringen i Aust-Agder i 2015 var å bidra til å styrke partiorganisasjonen og gi 
medlemmer, kandidater og tillitsvalgte et godt grunnlag for å vinne valget i 2015. Ut fra dette 
ble det laget en kompetanseplan med konkrete tiltak.  
 

Det ble på grunnlag av denne planen gjennomført et 
kurs for våre ordfører- og varaordførerkandidater i 
februar 2015 med innledere fra sentralt. Her deltok 
nesten alle våre fremste kandidater. På årsmøtet i 
mars ble det også lagt inn en bolk med 
valgkampskolering.  
 
I forkant av landsmøtet i april gjennomførte vi en felles 
samling mellom landsmøtedelegatene og fylkesstyret 
og senere hadde vi felles samling mellom 
landsmøtedelegatene i Vest-Agder og Vestfold. I juni 
gjennomførte vi en 2 dagers skolering av 
fylkestingskandidatene. 
 

Vi har også gjennomført 2 kvelder med skolering i mittarbeiderparti/ medlemssystemet og 
nettsider/ facebook. Totalt har ca. 150 fått skolering gjennom kursopplegg på fylkesplan i 
2015. I tillegg har mange kommunepartier gjennomført valgkampskoleringer lokalt, og det 
anslås at et tilsvarende antall har deltatt på dette. 
Noen av tiltakene i kompetanseplanen er ikke gjennomført av ulike grunner. Jubelkveld med 
Jonas 13.mai måtte avlyses, men her var tanken at dette skulle tas igjen med et stort 
arrangement i forbindelse med Arendalsuka. Dette måtte også avlyses på grunn av for få 
deltakere, men her ble ressursene omdisponert og bidro til å gjøre valgkampkickoff til et 
større arrangement. Det har heller ikke lykkes å få i gang kurs for kvinnenettverket, og det 
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har ikke vært satt i gang skoleringstilbud for nye medlemmer. Det siste er hovedsakelig 
kommunepartienes ansvar, men fylkespartiet har tilbudt å hjelpe til med det. 
 
Alt i alt har vi gjennomført mye skoleringsaktivitet i valgåret 2015, men vi klarte ikke helt å 
oppfylle våre ambisiøse målsettinger. Dette er noe å jobbe videre med, særlig i forhold til nye 
medlemmer.  
 
Medlemstall 
Aust-Agder Arbeiderparti satte i 2015 ny medlemsrekord for andre året på rad. Fasiten for 
ble 1452 betalende medlemmer, noe som er 22 flere enn året før, og det er igjen det høyeste 
medlemstallet på over 20 år. 
 
I vår handlingsplan satte vi som mål å rekruttere minst 100 nye medlemmer i 2015 og 
beholde flere gamle medlemmer. Resultatet ble 115 nye medlemmer og samtidig valgte 
mange å fortsette sitt medlemskap. Vi hadde en jevn tilstrømming av medlemmer i hele året, 
men med en markant topp i løpet av Arendalsuka og valgkampen. Dette skyldes 
sannsynligvis at økt politisk fokus gjennom lokalvalgkampen tydeliggjorde forskjellen mellom 
hva Arbeiderpartiet og Høyresiden står for.  
 
De fleste kommunepartiene i fylket opplevde vekst i 2015. Størst økning i medlemstallet 
hadde Lillesand med 6 og Arendal og Evje og Hornnes med 5 medlemmer hver. Også AUF i 
Aust-Agder satte ny medlemsrekord i 2015 med 348 medlemmer, en økning på 38. 
 

Medlemsutvikling 2010 - 2015       

      Betalt Diff Nye Herav 

Kommuneparti 2010 2011 2012 2013 2014 pr.31.12.15 14-15 2015 betalt 

Arendal 342 373 378 365 428 433 5 54 42 

Birkenes 49 54 51 46 51 51 0 3 2 

Bygland 30 38 38 37 41 44 3 3 3 

Bykle 23 31 27 26 30 31 1 3 3 

Evje & Hornnes 61 63 59 69 75 80 5 11 9 

Froland 59 65 64 65 64 68 4 5 5 

Gjerstad 67 70 69 61 64 65 1 8 7 

Grimstad 130 156 151 158 165 161 -4 14 11 

Iveland 29 30 23 21 25 27 2 3 2 

Lillesand 83 101 99 103 111 117 6 12 9 

Risør 102 115 109 99 105 108 3 7 4 

Tvedestrand 59 75 70 71 72 74 2 8 6 

Valle 49 49 48 48 50 45 -5 3 2 

Vegårshei 69 80 74 71 69 71 2 9 7 

Åmli 71 71 74 69 80 77 -3 4 3 

SUM 1223 1371 1334 1309 1430 1452 22 147 115 

          

          

Lagene 2010 2011 2012 2013 2014 pr.31.12.15 14-15 
Nye 
2015 Betalt 

Sentrum 138 158 164 155 175 186 11 32 25 

Vestre 81 87 82 86 106 102 -4 9 6 

Eydehavn 65 66 67 67 74 75 1 8 7 

Tromøy 32 34 34 31 38 39 1 4 3 

Flosta 26 28 31 26 35 31 -4 1 1 

Sum: 342 373 378 365 428 433 5 54 42 
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Økonomi  
Budsjettet for 2015 la opp til et underskudd på ca. 351.000. Dette ble gjort for å kunne satse 
sterkt på valgkampen i 2015. Regnskapet viser nå et underskudd på ca. 255.000. Dette er en 
forbedring på ca. 94.000. Dette skyldes i hovedsak mindreutgifter og/eller merinntekter i 
forbindelse med valgkampen, skolering/kurs og møtevirksomhet. Også i 2015 fikk vi 
ekstratildeling av OU-midler fra AOF til dekning av kursutgifter. På den negative siden 
nevnes at vår pensjonskostnad ble nesten tredoblet i 2015 fra ca. 15.000 til ca. 43.000. Vi 
har fått opplyst at dette i hovedsak skyldes en engangspremie som følge av manglende 
beregning av lønnsøkning over flere år.  
 
Fylkesstyret har ellers lagt vekt på å følge opp 
budsjettet med et nøkternt forbruk. Dette er også 
nødvendig for å opprettholde en balansert utvikling 
og for å kunne ha en buffer slik at vi kan satse videre 
mot valget i 2017.  
 
Det vises for øvrig til regnskapsfremleggelsen i 
årsmøtet. 
 
 
 
Avslutning 
Det har gjennom hele 2015 vært stor aktivitet i hele partiorganisasjonen. Skolering av 
tillitsvalgte, kandidater og øvrige forberedelser til kommune- og fylkestingsvalget har preget 
første del av året. Høsten ble først preget av en aktiv og intens valgkamp, og deretter av 
spennende forhandlinger og konstitueringer. Dette endte som nevnt med valgseier og mange 
nye ordførere.  
 
I tillegg til alt som er nevnt i denne beretningen, har fylkespartiet hatt aktiviteter i forbindelse 
med sentrale kampanjer, jobbet med enkeltsaker, og deltatt på aktiviteter sammen med 
kommunepartiene, AUF og fagbevegelsen.  
 
Vi takker alle medlemmer, tillitsvalgte og samarbeidspartnere i kommunepartiene, AUF og i 
fagbevegelsen for innsatsen i perioden, og ser fram til et fortsatt sterkt og godt samarbeid for 
felles mål om frihet, likhet og solidaritet. 
 
 
Arendal, 7.mars 2016 
 
Jon Rolf Næss /s/ 
Leder 

Gro Bråten/s/ 
Nestleder  
 

Else Haugland/s/ 
Leder kvinnenettverket 
 

Robert C. Nordli /s/ 
Studieleder 

Britt Ingrid Andersen /s/ 
Styremedlem 

Anne Merete Holmberg/s/ 
Styremedlem 
 

Per Kristian Lunden/s/ 
Styremedlem 

Josef Hæier/s/ 
Styremedlem 

Reidar Saga/s/ 
Styremedlem 
 

Inger Løite /s/ 
1.vara 

Marcel Traeet /s/ 
2.vara 

Marte Næss Thomassen/s/ 
AUF-leder 

 
Per Åge Nilsen/s/ 
Fylkessekretær 
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Årsberetning for fylkestingsgruppa 2015 
 

 

 

Arbeiderpartiet gjorde et godt valg og fikk 31.7 % av stemmene 

og fylkestingsgruppa økte fra 10 til 11 mandater. Etter 

avsluttende forhandlinger består posisjonen av Arbeiderpartiet, 

KrF og Sp, med Tellef Inge Mørland som fylkesordfører. KrF 

har fylkesvaraordføreren.  

 

 

 

Gruppa består nå av: 

Tellef Inge Mørland Arendal  Fylkesordfører 

Gro Bråten Lillesand Kultur, næring og helse, fylkesutvalget, gruppeleder 

Nils Johannes Nilsen Arendal Utdanning, fylkesutvalget 

Venke Anny Nes Vegårshei Utdanning - leder 

Dag Eide Tvedestrand Samferdsel og miljø - fraksjonsleder 

Eva Nilsen Risør Samferdsel og miljø 

Lars Marius Nilsen Froland Samferdsel og miljø 

Kristine Hallingstad Lillesand Kultur, næring og helse 

Bård Nylund Gjerstad Kultur, næring og helse 

Anne Merete Holmberg Grimstad Samferdsel og miljø 

Marcel Traeet Froland Utdanning 

Budsjett:  

Aust-Agder fylke skal være et fylke med små forskjeller og store muligheter, og det 

gjenspeiler seg i flertallspartienes (Ap, Krf, Sp, Sv) budsjettforslag. Flere lærlingeplasser i 

fylkeskommunen, ingen økning i bussprisene, «gul stripe» til Evje, økt festivalstøtte og 

utstyrsbevilgning til Sørlandslaben (MIL) var blant tiltakene som ble foreslått og vedtatt. 

Flere lærlingeplasser i fylkeskommunens egen virksomhet ble tatt inn i fylkesrådmannens 
budsjettforslag etter forslag og sterkt press fra Arbeiderpartiet tidligere i høst. Dette ble nå 
videreført og det forutsettes en dobling av antall lærlinger i løpet av perioden. For å stimulere 
til at flere velger å ta buss framfor privatbil, ble det også vedtatt å fryse busstakstene på 
dagens nivå. Samtidig skal også et felles billetteringssystem mellom buss, ferje og tog 
vurderes nærmere. 
 
Samtidig som det satses på miljøvennlig kollektivtransport i de sentrale strøkene, satses det 
også på utbedring av fylkesveiene i distriktene. Arbeiderpartiet har programfestet å utbedre 
Fylkesvei 42 mellom Arendal og Evje, slik at den tilfredsstiller standarden for gul midtstripe. 
Flertallspartiene i fylkestinget foreslo derfor å øke investeringene på veien med 40 millioner i 
slutten av perioden. Dermed skal det brukes til sammen 63 millioner på en helhetlig 
utbedring av denne veistrekningen de neste fire årene. 
Etter forslag fra fylkestingsgruppa vedtok fylkestinget å opprette en fast stilling med 
hovedarbeidsområde innenfor trafikksikkerhet. 

Arbeiderpartiet foreslo også i valgkampen en egen kulturmillion, øremerket festivalstøtte. 
Denne følges nå opp med konkrete bevilgninger til Setesdalskappleiken, Skral-festivalen, 
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Ibsen og Hamsundagene, Skjærgårds Music and Mission og Kystkulturuka i Tvedestrand. 
Samtidig åpnes det for en bevilgning til en eventuell reetablering av Hovefestivalen. 

Det ble også foreslått og vedtatt å bevilge inntil 2 millioner til utstyr til Sørlandslaben (MIL). 
Dette er et svært viktig tiltak for å bidra til realisering av denne laben knyttet til UIA i 
Grimstad, og det er et bidrag til nødvendig omstillingsarbeid og «det grønne skiftet». 
 

Gjennomføring i videregående opplæring 

Fylkestingsgruppa har vært svært opptatt av de elevene som avbryter videregående 

utdanning. Vi ser at disse i større grad faller utenfor arbeidslivet og senere ender opp på 

ulike offentlige trygde- / støtteordninger. På den bakgrunn har vi foreslått og fått iverksatt 

flere tiltak for å redusere antall elever som dropper ut av videregående skole. Tiltakene har 

vært innføring av sommerskole, en radikal styrking av rådgivingsressursen og egne midler til 

rus og psykiatriforebygging ved alle videregående skoler i fylket vårt. I tillegg fikk vi inn i 

budsjettet for 2016 at det skal ansettes psykolog i PP-tjenesten for å styrke kompetansen 

overfor skolens personale i å se hvilke elever som sliter, og hvordan skolehverdagen kan 

tilrettelegges bedre.  

 

Et anstendig arbeidsliv: 

Fylkestingsgruppa fulgte opp lovnadene fra valgkampen, og fikk gjennomslag for at Aust-
Agder fylkeskommune skal legge til grunn seriøsitetskravet i 11 punkter utarbeidet av 
Fellesforbundet, Byggnæringens Landsforbund, difi og KS ved utlysning av offentlige anbud 
innenfor bygg- og anleggskontrakter.  
 

 

 

  



20 

Årsberetning – AUF i Aust-Agder 2015 
 
Styret har bestått av 
Leder: Marte Næss Thomassen (Arendal) 
Nestleder: Marcel Traeet (Arendal) 
Økonomiansvarlig: Lars Marius Nilsen (Froland) 
Likestilling- og inkluderingsansvarlig: Hrefna Sigfúsdóttir (Froland) 
Arbeid- og utdanningsansvarlig: Annette Lyberg Olsen  (Froland) 
Klima- og miljøansvarlig: Åse Louise Inntjore Egge (Grimstad) 
Internasjonalt ansvarlig: Sverre Bjørnson Visdal (Lillesand) 
 

Personer som tiltrer styret  
Evje- og Hornnes AUF: Tigest Woldu 
Lillesand AUF: Erika Cummings 
Froland AUF: Annette Lyberg Olsen 
Arendal AUF (januar 2015 – november 2015): Marcel Traeet 
Arendal AUF (november 2015 – januar 2016): Anders Hervik 
Risør AUF: Eirin Rønbeck 
 
Varamedlemmer til fylkesstyret 
vara: Erika Cummings 
vara: Martin Huth 
vara: Sanne Boye Jacobsen 
vara: Vegard Mjøs Sørensen 
vara: Tigest Woldu 
vara: Ib Alexander Thorvaldsen 
vara: Marie Christine Noraberg 
 

Delegater til representantskap i Aust-Agder Arbeiderparti: 

 Åse Louise Inntjore Egge (Grimstad) 

 Marcel Traeet (Arendal) 

 Annette Lyberg Olsen (Froland) 

 Lars Marius Nilsen (Froland) 

 Hrefna Sigfúsdóttir (Froland) 

 Sverre Visdal (Lillesand) 

 Eirin Rønbeck (Risør) 

Landsstyret AUF 

Fast: Marte Næss Thomassen   
1. vara: Hrefna Sigfúsdóttir 
2. vara: Annette Lyberg Olsen 
 
Fast: Marcel Traeet 
1. vara: Sverre Bjørnson Visdal 
2. vara: Lars Marius Nilsen 
Valgkomite 
Leder: Lars Marius Nilsen 
Medlem: Åse Louise Inntjore Egge 
Medlem: Jelena Høeg-Omdal 
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Kontrollkomite 
Leder: Line Vennesland 
Medlem: Robert Cornels Nordli 
Medlem: Kristine Hallingstad 
 
Medlemssituasjon 
31.12.14. hadde AUF i Aust-Agder 270 medlemmer - 310 med støttemedlemmer. 
31.12.15 hadde AUF i Aust-Agder 306 medlemmer - 348 med støttemedlemmer. 
Det vil si en økning på 13,33% i vanlige medlemmer og 12,26% med støttemedlemmene. 
 
Styremøter 
I løpet av 2015 har det blitt holdt jevnlige styremøter, ca. ett hver måned med godt oppmøte. 
Fylkesstyret har jobbet mye med å utforme ny politikk og fokusert på nye saker nesten hvert 
eneste styremøte. I tillegg har styret jobbet organisatorisk og planlagt temamøter, kurs og 
verving, ansvarsområder og deltakelse fra fylkesstyret på de ulike arrangementene.  
Alle styremøtene har blitt avholdt på våre kontorer på Torvet 10 i Arendal kommune. 
 
Kontoret 
AUF-kontoret har i perioden vært på egne lokaler på Torvet 10. Kontoret ligger midt i 
sentrum av Arendal kommune, noe som har vært viktig med tanke på kollektiv transport til 
AUFs møter.  
I starten av 2015 hadde vi fylkessekretær, Jonas Bugtene Boulifa, på kontoret med 30 % 
stilling, som var på kontoret tirsdag, onsdag og torsdag i løpet av hver uke. I juni sluttet 
forhenværende fylkessekretær, og fylkesleder, Marte Næss Thomassen, ble midlertidig 
fylkessekretær frem til august på 50 % stilling. I august ble ny fylkessekretær, Sigvor Kristine 
Rullestad, ansatt på 100 % stilling.  
 
Aktivitet 
Vi har gjennom 2015 hatt en økende medlemsaktivitet. Etter årsmøter til moderpartiet i 
kommunene og fylket startet vi med en lokallagsskolering med mye oppmøte. Vi hadde i 
tillegg en valgkampsamling i Larvik i samarbeid med Vest-Agder, Telemark, Vestfold og 
Østfold. Dette var kombinert med vervekurs, debattskolering og aksjon i Larvik for å bruke 
stemmeretten. AUF i Aust-Agder deltok også på Tall Ship Races i Kristiansand, i samarbeid 
med AUF i Vest-Agder. Vi ladet opp til sommerleir og hadde flere informasjonsmøter og 
treninger med Vest-Agder. På sommerleiren var det rekordmange fra Aust-Agder påmeldt, 
med hele 19 stk. Vi inviterte Vest-Agder til Arendalsuka i tillegg til de andre 
samarbeidsfylkene og lånte folkets hus hvor gjestene sov. Vi har i tillegg vært svært aktive 
med verving og kurs for nye medlemmer i AUF. Vi har også hatt temakvelder om 
flyktningskrisa, likestilling og inkludering, EU, skole og arbeid og fått et godt samarbeid med 
de andre ungdomspartiene. Fylkesstyret har i tillegg reist til de ulike lokallagene og deltatt på 
tema- og medlemsmøter, noe som har ført til positive relasjoner og høyere aktivitet ute i 
lokallagene.   
 
Arendalsuka 
Under arrangementet var det svært stort oppmøte, vi inviterte andre fylker og lånte folkets 
hus for alle AUFs gjester til å sove. AUF deltok på standen til arbeiderpartiet og drev aktiv 
valgkamp. Fylkesleder i Vest-Agder, Kai-Steffen Østensen, deltok i debatt med god innsats 
og vi fikk også besøk fra sentralstyret i AUF. AUF-leder Mani Hussaini holdt medlemsmøte 
for alle AUFerne som deltok på Arendalsuka og gjorde en god innsats i 
ungdomspartilederdebatten. AUFerne som deltok ble også med på husbesøk i kommunen. 
Vi er fornøyde med aktiviteten under Arendalsuka, men skulle gjerne sett sentralstyret her 
nede enda mer og fått dem med på en del andre aktiviteter enn debatter. 
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Sosiale medier 
Fylkessekretær har gjort en god jobb med å publisere på ulike sosiale medier og 
populariteten der har også gått opp. Vi har i tillegg fått mange leserinnlegg og saker ut i 
aviser, som fylkessekretær har vært flink til å dele videre på sosiale medier. Hele fylket har 
blitt flinke på å bruke snapchatten til AUFNorge og vi har i tillegg opprettet en helt egen 
snapchat for AUF i Aust-Agder som vi har brukt mye. Vi har også vært flinke til å bruke 
instagrambrukeren til AUF i Aust-Agder, der flere i fylkesstyret og har blitt oppmerksom på å 
ta bilder for hver aktivitet slik at vi kan publisere det på brukeren. Vi kunne dog sett at vi 
hadde mer aktivitet på Twitter-brukeren og at enda flere sendte bilder til instagrambrukeren. 
 
Verving 
Før vervekampanjen startet hadde vi et vervekurs hvor alle AUF i Aust-Agders medlemmer 
kunne delta for å varme seg opp til vervekampanjen mot jul. I tillegg fokuserte vi mye på 
verving på høstkurset i Bø og har hatt besøk av både Håkon Knudsen og Munir Jaber fra 
sentralt som har holdt kurs og hjulpet til med verving. Fylkesstyret har bistått de ulike 
lokallagene med verving og hatt mye fokus på kontigentringing. Begge fylkessekretærene vi 
har hatt i løpet av perioden har vært flinke til å organisere verveplaner før kampanjen har 
startet og de har stort sett blitt fulgt bra opp av ververe på de ulike stedene. I tillegg har vi i 
løpet av perioden fått mange flere nye medlemmer med på verving, og vi kan se at det har 
blitt mer populært å være med på. 
 
Kommune- og fylkestingsvalget 
AUF har vært svært aktive i valgkampen og stilt opp på husbesøk, stand og i debatter for 
partiet i de ulike kommunene. Vi har ikke hatt lokallag i alle kommunene, men har fordelt 
AUFere utover i ulike kommuner til tross for det, slik at vi har kunnet dekket store deler av 
fylket. AUF hadde til sammen åtte personer som stilte til valg i de ulike kommunestyrene og 
på fylkestinget. AUF sto på for å få sine representanter inn i kommunestyrer og på 
fylkestinget og det viste resultater da samtlige av representantene som stilte til valg kom inn. 
I tillegg har vi hatt en god debattskolering, som begynte våren 2015 og fortsatte ut over 
sommeren med den sentrale debattskoleringen og videre mot den mer intensive 
debattgrillingen mot skolevalgene. 
 
Marte Næss Thomassen og Jelena Høegh-Omdal ble valgt inn i Arendal Bystyre 
Lars Marius Nilsen, Marcel Traeet og Kristine Hallingstad ble valgt inn på fylkestinget 
Tigest Woldu ble valgt inn i Evje og Hornnes 
Thea Otilie og Eddie Røsnes ble valgt inn i Lillesand 
Åse Louise Egge ble valgt inn i Grimstad 
 
Media 
I løpet av 2015 har AUF i Aust-Agder blitt gradvis flinkere på å få saker ut i media. 
Leserinnlegg og intervjuer ble publisert sporadisk noe som gjorde at flere og flere la merke til 
organisasjonen. Like før valget fikk vi i tillegg besøk av Agderposten på AUFs valgvake og 
AUF ble generelt godt dekket av avisene før valget. Nye saker og leserinnlegg har blitt 
skrevet før nesten alle fylkesstyremøtene og blitt publisert like etter, noe også fylkessekretær 
har gjort en god jobb med. 
 
Lokallag 
I løpet av 2015 har flere nye lokallag blitt opprettet. I januar 2015 ble Evje- og Hornnes AUF 
opprettet og i april 2015 ble Froland AUF opprettet. Vi har i tillegg slått sammen Risør og 
Tvedestrand AUF til ett lokallag hvor et nytt styre har blitt valgt. I løpet av perioden har også 
Grimstad AUF vært inaktive, men aktiviteten har økt og i januar 2016 har det blitt valgt et nytt 
styre.  
Vi har i dag seks registrerte lokallag, med en økende aktivitet. 
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Grimstad AUF 
Årsmøtet ble avholdt 03.02.15, hvor det var rekordlavt årsmøte. Ingen stilte til ledervervet, og 
for å unngå nedleggelse av lokallaget ble det valgt et interimsstyre uten leder. Styret har 
bestått av: 
 
Styremedlem  Adrian Eriksen 
   Åse Louise Egge 
   Roy Cressey 
Sekretær  Andrea Røyrøy Beinset 
Kasserer  Sigurd Røyrøy Beinset 
 
Det har ikke vært noe aktivitet i regi av Grimstad AUF, men AUF i Aust-Agder arrangerte i 
desember ferskiskurs i Grimstad hvor det kom noen nye medlemmer. Andrea Røyrøy 
Beinset og Åse Louise Egge satt begge i kommunestyret frem til valget og har vært aktive i 
partiet når det har latt seg gjøre.  
 
Evje- og Hornnes AUF 
Styret har bestått av 

- Tigest Wolde, leder 
- Marcus Andersen Holte, nestleder 
- Amalie Skaiå Larsen, sekretær 
- Leif Erik Birkeland, økonomiansvarlig  
- Vilde Haugland Bjorå, styremedlem 
- Isaac Daasnes, styremedlem 
- Marita Moy Hamre, styremedlem 
- Silje Andrea Pettersen, styremedlem 
- Grete Julie Skomedal, tidligere styremedlem 
- Daniel Ose, fastmøtende styremedlem fram til mai.  

 
Evje og Hornnes AUF lokallag ble opprettet i januar 2015. Vi har hatt et oppstartsmøte, ni 
styremøter, to aksjoner og et medlemsmøte. Vi hadde en ‘’bruk stemmeretten’’ aksjon i juni 
der fire av styre deltok. I august hadde vi et medlemsmøte der kom det flere ungdommer, og 
noen av dem meldte seg inn AUF. Else Haugland(Lederen av Evje og Hornnes 
Arbeiderparti) sammen med Line Kysnes Vennesland var også tilstede på medlemsmøte. I 
desember hadde vi en juleaksjon der vi serverte gløgg og pepperkake. Vi har også fått 
mange medlemmer dette året.  
 
Froland AUF 
23 arpil 2015 var det oppstartsmøte i Froland AUF, og vi fikk et eget lokallag i bygda! Det ble 
valgt et styre som har bestått av: 
Leder: Annette Lyberg Olsen 
Nestleder: Hrefna Sigfúsdottir  
Økonomiansvarlig/sekretær: Lars Marius Nilsen 
Styremedlem: Jon Hørsdal Buckner  
Styremedlem: Malene Lyberg Olsen 
Styremedlem: Vegard Mjøs Sørensen  
 
Det har dessverre ikke vært så mye aktivitet i lokallaget i år, da vi ikke har hatt så veldig høyt 
medlemstall, og heller valgt å fokusere på å få et godt fungerende styre. Vi har gjennomført 
jevnlige styremøter, hvor det har blitt diskutert mye god politikk og bra planer fremover.  
I Froland var vi lenge uten en konto, som gjorde det vanskelig for oss å arrangere noe, men 
nå har vi fått konto, og satser på høy aktivitet det kommende året!  
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Lillesand AUF 
Styret har bestått av leder, nestleder, økonomiansvarlig og styremedlemmer. Erika 
Cummings har vært leder.  
Det har vært sporadisk aktivitet i Arendal AUF, og bra med mediedekning – spesielt i 
forbindelse med valgkampen. Thea Otilie Olsen og Eddie Røsnes ble valgt inn i bystyret. 
 
Arendal AUF 
Styret frem til ekstraordinært årsmøte har bestått av; 
Leder     Marcel Traeet 
Nestleder    Henriette Folåsen 
Nestleder    Marte Næss Thomassen 
Sekretær/økonomiansvarlig  Ib Alexander Thorvaldsen 
Styremedlem    Martin Huth 
     Marie Noraberg 
17. november 2015 ble det avholdt ekstraordinært årsmøte, hvor følgende styremedlemmer 
ble valgt; 
Leder    Anders Hervik 
Nestleder   Henriette Folåsen 
Nestleder   Ib Alexander Thorvaldsen 
Sekretær    Stian Skaare 
Økonomiansvarlig  Simen D. Carlsen 
Styremedlem   Amanda Isaksen 
    Ramani Nordli 
    Jonah Andreas Mojlanen Andersen 
 
Det har vært sporadisk aktivitet i Arendal AUF i 2015, og det har ikke blitt avholdt noen 
medlemsmøter. Det ble avholdt tre styremøter i 2015, to av dem etter ekstraordinært 
årsmøte. Medlemmene har dog vært aktive på ting i regi av AUF i Aust-Agder og stod på 
stand og diverse under valgkampen, noe som ga gode resultater. Etter valget kom både 
Jelena Høegh-Omdal og Marte Næss Thomassen inn i bystyret i Arendal.  
 
Risør og Tvedestrand AUF 
Risør og Tvedestrand AUF opprettet et nytt lokallag 11. desember 2015, som det skal bli 
masse aktivitet i fremover. 
Følgende styre ble valgt 
Leder: Eirin Rønbeck 
Nestleder: Per Julian Anfinsen 
Sekretær: Christina Høvik Nilsen 
Økonomiansvarlig: Mohammed Abdullahi 
 
SMIL-organisering 
Vi har i løpet av perioden fokusert på at de ulike SMIL-lederne skal utdype seg for sitt 
ansvarsområde og har før hvert styremøte oppfordret dem til å skrive en relatert sak. I tillegg 
har vi deltatt på SMIL-kurs i regi av sentralt og passet på at vi har hatt temamøter om de 
relaterte temaene.  
 
Miljø og klima 
Åse Louise Egge ble på først styremøte etter årsmøte gjenvalgt til miljøleder. I løpet av året 
har hun sporadisk kommet med aktuelle nyhetssaker, og skrevet et leserinnlegg om 
busstilbudet. 
Det har ellers vært labert på miljøfronten, og det har ikke blitt holdt noen temamøter med 
miljø  som hovedsak.  
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Likestilling og inkludering 
Hrefna Sigfúsdóttir ble valgt til likestillingsansvarlig på første styremøte etter årsmøtet. Hun 
har vært aktiv i perioden, og kommet med mange dagsaktuelle saker. Hun engasjerte seg 
veldig i ”Free the nipple”-kampanjen som foregikk i mange land i løpet av året. Hun har 
skrevet to saker; ”anonym prøveretting” og en sak som omhandlet voldtekt. Det har også 
vært avholdt et temamøte om likestilling med fokus på feminisme. 
 
Internasjonalt 
Sverre Bjørnson Visdal ble valgt inn som internasjonal SMIL-ansvarlig i AUF i Aust-Agder 
første fylkesstyremøte etter årsmøtet. Dette året har han bidratt med flere leserinnlegg som 
både har kommet på trykk i Lillesandsposten og Arendals Tidende. Begge har vært 
internasjonalt rettet. I løpet av året har vi hatt temamøter om flykningskrisa og EU. 
 
Arbeid og utdanning 
Annette Lyberg Olsen ble valgt som ansvarlig for arbeid og utdanning på første styremøte 
etter årsmøtet. I løpet av året har det kommet inn en SMIL-sak/ leserinnlegg på hvert 
ordinære styremøte, men unntak av omtrent to møter. Det har kommet inn saker på alt fra 
«avskaff KRLE», til «Oppfordre flere privatskoler til å bruke tariff-avtale».  
I tillegg har det blitt avholdt et temamøte angående arbeidslivspolitkk. Dette fant sted i 
Grimstad, og Håkon Knudsen fra sentralt kom og holdt foredrag. Under valgkampen fikk vi 
besøk av selveste Mani Hussaini, som snakket om skole. 
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SAK 4: Regnskap for 2015 – Kontrollkomiteens beretning 
Se eget dokument som fremlegges på årsmøtet 

Fylkesstyrets innstilling: Regnskapet for 2015 godkjennes 

 
 
SAK 5. – Organisasjon/handlingsplan og budsjett 2016 
 
Forslag til handlingsplan og budsjett 2016 blir framlagt på møtet  
 
Fylkesstyrets innstilling: Budsjett for 2016 godkjennes 

 
 

SAK 6. – Vedtektsendringer 
 

Vedtekter for Aust-Agder Arbeiderparti  
 
Vedtatt på årsmøtet 15.mars 2015:   Forslag til endringer 2016:  

§ 1. 
FORMÅL. 
Aust-Agder Arbeiderparti arbeider for 
Arbeiderpartiet etter de retningslinjer som 
partiet har lagt fram i program, vedtekter og 
vedtak. 
Fylkespartiet skal, i samarbeid med 
sentralstyret og de tilsluttede 
kommunepartier, lede og samordne partiets 
politiske virksomhet og organisasjonsarbeid i 
fylket. Fylkespartiet har et overordnet ansvar 
for arbeidet i kvinnenettverket og samarbeid 
med AUF er en viktig del av fylkespartiets 
arbeid. 
 

 

§ 2. 
ÅRSMØTET. 
1. Fylkesårsmøtet er fylkespartiets høyeste 
myndighet. Det holdes ordinært i første 
kvartal hvert år og kunngjøres minst tre 
måneder i forveien. Ekstraordinært 
fylkesårsmøte avholdes når 
representantskapet bestemmer det, eller når 
kommunepartier som representerer minst 2/5 
deler av medlemmene krever det. 
Ekstraordinært fylkesårsmøte skal kunngjøres 
senest åtte uker før møtet finner sted. 
Utsendingene til det ekstraordinære årsmøtet 
skal være de samme (jfr. godkjente 
fullmakter) som ved siste ordinære årsmøte. 
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2. Årsmøtet består av 60 representanter. Alle 
kommunepartiene har en grunnkvote på en 
representant. AUFs fylkeslag velger syv 
representanter. De øvrige 38 fordeles på 
kommunepartiene proporsjonalt ut fra 
medlemstall pr. 31.12. det foregående år.  
 
Representasjon til fylkespartiets årsmøte skal 
velges på medlems-, representantskaps- eller 
årsmøter i kommunepartiene etter innstilling 
fra avdelingene. Kommunepartiene må i 
størst mulig grad følge innstillingene fra 
lagene, herunder også AUF. AUFs fylkeslag 
velger sine syv representanter på 
representantskapsmøte eller årsmøte. 
 
Kommunepartiene/AUF sender inn fullmakter 
til fylkespartiet på sine utsendinger med 
vararepresentanter senest en måned før 
årsmøtet.  
Fylkespartiets styre og fylkestingsgruppa 
møter på årsmøtet med tale- og forslagsrett. 
 
3. Forslag en vil ha behandlet på 
fylkesårsmøtet må være vedtatt innsendt av 
en partiavdeling, et kommuneparti eller AUFs 
fylkesårsmøte/representantskap. Forslag skal 
sendes fylkespartiets styre senest en måned 
før møtet. Fylkespartiets styre lager innstilling 
på alle forslag og har selvstendig forslagsrett 
til årsmøtet. 
 
4. På årsmøtet behandles årsmelding og 
regnskap fra foregående år samt budsjett og 
arbeidsplan for kommende år.  
 
5. Årsmøtet velger styre, 
landsstyrerepresentanter, kontrollkomité, 
representanter til AOF og en valgkomité på 9 
medlemmer. Valgene til styret og landsstyret 
gjøres for 2 år om gangen slik at ca. 
halvparten er på valg hvert år. Øvrige valg 
gjøres for et år av gangen. 
Årsmøtet eller representantskapet velger 
landsmøterepresentanter, samt 
nominasjonskomité og programkomité. 
 
Styret innstiller på valg av 
landsmøtedelegater og til valgkomiteen, mens 
valgkomiteen innstiller til de øvrige valg. 
 
6. Utgiftene til årsmøtet betales av 
fylkespartiet med unntak av reise- og 
oppholdsutgifter for de valgte 
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representantene. Kommunepartiene dekker 
reiseutgiftene og eventuelle utgifter til tapt 
arbeidsfortjeneste eller barnepass for disse 
etter reisefordelingsprinsippet. 
Kommunepartiene dekker i tillegg 
oppholdsutgiftene for egne representanter.  
Reise skal skje på billigste måte. 
 

§ 3. 
STYRET. 
1. Fylkespartiet ledes av et styre på 9 
årsmøtevalgte medlemmer, og 2 fast 
møtende varamedlemmer. Blant 
medlemmene velges leder, nestleder, 
studieleder og leder av kvinnenettverket på 
fylkesnivå. 
Leder, studieleder, 2 styremedlemmer og et 
varamedlem velges i partallsår, de øvrige i 
oddetallsår. 
I tillegg tiltrer 1 representant med vara. fra 
AUF i fylket med fulle rettigheter. Den tilsatte 
fylkessekretæren deltar i styrets møter med 
tale- og forslagsrett.  
 
2. Følgende tiltrer styret med tale- og 
forslagsrett: Fylkestingsgruppas leder, 
fylkesordfører/varaordfører når partiet innehar 
det, stortingsrepresentanten(e), leder eller 
nestleder i samarbeidskomiteen og LOs 
distriktssekretær. Det forutsettes at 
vedkommende er medlem i Arbeiderpartiet. 
Utover dette kan styret innkalle de personer 
styret, ut fra hensyn til saksbehandlingen, 
finner nødvendig å innkalle. 
 
3. Fylkesstyret velger et arbeidsutvalg 
bestående av leder samt 2 av styrets 
medlemmer, og 2 varamedlemmer. Den 
tilsatte fylkessekretæren forbereder saker til 
arbeidsutvalgets møter og deltar i møtet med 
tale- og forslagsrett.  Fylkestingsgruppas 
leder og eventuell fylkesordfører/varaordfører 
tiltrer arbeidsutvalget med tale- og 
forslagsrett. 
 

 

§ 4. 
ARBEIDSUTVALGET. 
1. Arbeidsutvalget er et saksforberedende 
organ for fylkesstyret og har den daglige 
ledelse av fylkespartiet. Det skal påse at alle 
vedtak fra årsmøter, representantskapsmøter 
og styremøter blir utført. Arbeidsutvalget 
avgjør alle administrasjonsspørsmål. 

 
 
 
 
Tillegg til siste setning i punkt 1: 
…, som ikke er delegert til 
fylkessekretæren 
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2. Et enstemmig arbeidsutvalg kan, dersom 
forholdene tilsier det, og en sak haster, fatte 
vedtak med ansvar for hele styret. Styret skal 
ha melding om slike vedtak uten ugrunnet 
opphold. 
 
3. Arbeidsutvalget skal også veilede 
avdelingene i politiske og organisatoriske 
spørsmål, samt påse at vedtektene blir holdt. 
 

 
 
 
 
 
 

§ 5. 
REPRESENTANTSKAPET. 
1. Representantskapet er den høyeste 
myndighet i fylkespartiet mellom årsmøtene. 
 
2. Representantskapet består av 40 
Representanter. Alle kommunepartiene har 
en grunnkvote på en representant. AUFs 
fylkeslag velger syv representanter. De øvrige 
18 fordeles proporsjonalt ut fra 
kommunepartiets medlemstall pr. 31.12. det 
foregående år.  
 
3. Representasjon til representantskapet skal 
velges på medlems- representantskaps- eller 
årsmøter i kommunepartiene etter innstilling 
fra avdelingene. Kommunepartiene må i 
størst mulig grad følge innstillingene fra 
lagene, herunder også AUF. 
Kommunepartiets leder skal være blant de 
valgte representanter. AUFs fylkeslag velger 
sine syv representanter på 
representantskapsmøte eller årsmøte. 
 
4. Utskifting av representantskapets 
medlemmer etter nyvalg skjer hvert år etter 
fylkespartiets årsmøte.  
 
5. Fylkespartiets styre, inklusive tiltredende 
medlemmer, tiltrer representantskapet med 
de samme rettigheter som i styret. Ved 
behandling av fylkeskommunale saker, eller 
saker som omhandler fylkestingsgruppa, 
deltar denne med alle rettigheter. I øvrige 
saker gis gruppa tale- og forslagsrett. 
 
6. Representantskapet innkalles så ofte styret 
finner det nødvendig, eller når 
kommunepartier som representerer minst 2/5 
deler av medlemmene krever det.  
 
7. Representantskapets utgifter dekkes på 
samme måte som ved årsmøter. Se § 2.6. 
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§ 6. 
KONTINGENTEN. 
Fylkespartiets andel av kontingenten 
fastsettes av landsmøtet. 
 

 

§ 7. 
BEHANDLING AV BUDSJETT OG 
ARBEIDSPLAN. 
1. Arbeidsutvalget utarbeider forslag til 
budsjett og arbeidsplan og legger det fram for 
styret til foreløpig godkjennelse innen 
budsjettårets begynnelse. 
 
2. Endelig budsjett og arbeidsplan behandles 
av årsmøtet. Sekretæren tillegges den daglige 
regnskapsførsel i samråd med ledelsen. 
 

 

§ 8. 
NOMINASJON TIL FYLKES- OG 
STORTINGSVALG. 
1. Fylkespartiet vil følge de frister og 
retningslinjer for nominasjonsprosessen som 
fastsettes av sentralstyret. 
 
2. Årsmøte eller representantskapet velger en 
nominasjonskomité bestående av 9 
medlemmer med 6 varamedlemmer. Blant 
disse skal AUFs fylkeslag være representert. 
AUF fremsetter selv forslag på sin kandidat 
med personlig varamedlem. 
 
3. Alle partiavdelinger, kommunepartier, AUFs 
fylkeslag og fagforeninger tilsluttet LO 
oppfordres, innen fastsatt tid, å fremme 
forslag overfor nominasjonskomiteen på 
kandidater de ønsker nominert. 
Fylkespartiet kan gjøre vedtak om at 
enkeltmedlemmene og partiavdelinger kan 
involveres sterkere i nominasjonsprosessen. 
Ved slik vedtak må det også fremgå krav til 
frister og hvordan forslag skal fremmes. 
 
4. Nominasjonskomiteen sender et foreløpig 
forslag til liste til partiavdelingene og 
kommunepartiene med en nærmere angitt 
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frist for innsending av endringsforslag. Ved 
fylkestingsvalg skal listeforslaget også 
omfatte forslag på fylkesordfører- og 
varaordførerkandidat. 
 
5. For kommunepartier og avdelinger er det 
en forutsetning at forslag på kandidater og 
endringsforslag til foreløpig og endelig 
listeforslag behandles på medlemsmøter. 
 
6. Etter behandling i partiavdelingene og 
kommunepartiene legger 
nominasjonskomiteen fram sitt endelige 
listeforslag. 
 
7. Nominasjonskomiteens foreløpige og 
endelige listeforslag med eventuelle dissenser 
er offentlige. Resultatet av behandlingen i 
kommunepartiene skal også være offentlig.  
 
8. Endelig nominasjon foretas av et eget 
nominasjonsmøte som avholdes innen den 
frist som er fastsatt av sentralstyret. Alle som 
nomineres er bundet av de vedtatte 
programmer. 
 
9. Nominasjonsmøtet består av 60 
representanter. Alle kommunepartiene har en 
grunnkvote på en representant. AUFs 
fylkeslag velger syv representanter. De øvrige 
38 fordeles på kommunepartiene 
proporsjonalt ut fra medlemstall pr. 31.12. det 
foregående år.  
 
10. Representantene velges på 
medlemsmøte eller representantskapsmøte 
etter at nominasjonskomiteens endelige 
listeforslag er lagt fram. 
Kommunepartiene/AUF sender inn fullmakter 
til fylkespartiets styre innen fastsatt frist på 
sine utsendinger med vararepresentanter til 
nominasjonsmøtet.  
 
11. Rådgivende avstemning over kandidater 
kan holdes etter retningslinjer fastsatt av 
fylkesstyret, før nominasjonskomiteen 
fremmer sitt første nummererte listeforslag. 
 
12. Nominasjonsmøtets utgifter dekkes på 
samme måte som ved årsmøter. Se § 2.6. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nytt punkt: (øvrige forskyves tilsvarende) 
7. Ved fylkestingsvalg kan det foretas 
nominasjon av fylkesordførerkandidat og 
fylkesvaraordførerkandidat før resten av 
lista nomineres. Fylkespartiet skal i så fall 
ha fastsatt dette som en del av 
nominasjonsprosessen. 
Forhåndsnominasjonen skal foretas av 
representantskapet. 
Nominasjonskomiteens innstilling til disse 
plassene må bekjentgjøres før møte. 
Nominasjon av disse plassene er å anse 
som endelig og kan ikke tas opp igjen på 
nominasjonsmøtet der nominasjon av de 
øvrige plassene på lista skal foretas. 
 
Endring av opprinnelig punkt 8: 
9. Endelig nominasjon foretas av et eget 
nominasjonsmøte som avholdes innen den 
frist som er fastsatt av sentralstyret.  
Partiets fylkesvalgprogram må 
sluttbehandles før nominasjon finner sted. 
Ved forhåndsnominasjon av 
fylkesordførerkandidat og 
fylkesvaraordførerkandidat jfr.§8.7, må 
ikke fylkesvalgprogrammet sluttbehandles 
før disse er nominert. 
 
Nytt punkt: (øvrige forskyves tilsvarende) 
9. Nominasjonsmøtet nominerer først 
partiets kandidater til fylkesordfører og 
fylkesvaraordfører dersom de ikke er 
forhåndsnominert 

§ 9. 
FYLKESTINGSGRUPPA. 
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1. Fylkespartiets styre skal etter et 
fylkestingsvalg innkalle til et fellesmøte 
mellom partiets representanter i det nye 
fylkestinget og partistyret eller 
representantskapet for å konstituere 
fylkestingsgruppa. Fellesmøtet utpeker 
partiets kandidater til fylkesutvalg og andre 
viktige styrer, råd og utvalg. Øvrige valg 
avgjøres av gruppemøtene. 
 
2. Fylkespartiets representantskap eller styret 
gir fullmakt til en forhandlingsdelegasjon som 
på vegne av fylkespartiet skal forhandle frem 
posisjoner i forkant av konstituering av 
fylkestinget. Fylkesordførerkandidaten skal 
være en del av forhandlingsdelegasjonen. 
Fullmakten skal gi rammer og strategi for 
forhandlingene. Forhandlingsdelegasjonen 
skal legge frem innstilling som behandles av 
representantskapsmøtet eller styret i 
fylkespartiet. 
 
3. Fylkespartiets leder, AUFs representant i 
styret og inntil to andre styremedlemmer 
utpekt av partistyret tiltrer fylkestingsgruppa 
med tale-, forslags- og stemmerett. 
Så vidt mulig skal fylkespartiets styre være 
representert i samtlige av gruppas møter. 
Partiets fylkessekretær har møterett med tale- 
og forslagsrett. 
 
 
4. Alle viktige saker som skal opp i 
fylkestinget, skal drøftes i gruppemøter. Det 
føres protokoll fra møtene, og gruppa skal 
legge fram årsmelding for fylkespartiet. 
 
5. Vedtak i fylkestingsgruppa, 
representantskapet og årsmøtet er bindende 
ved behandling i fylkesting, dersom det 
behandlede organ ikke har vedtatt noe annet.  
 
 
6. Viktige saker skal legges fram for drøfting i 
fylkespartiets styre eller i representantskapet.  
Partistyret, gruppestyret eller et flertall av 
gruppas medlemmer kan be om at 
programsaker eller saker av prinsipiell 
betydning, blir behandlet og avgjort av 
representantskapet. Gruppestyret skal i slike 
saker fremme innstilling til 
representantskapet. 
 

Tillegg i nest siste setning:  
Fellesmøtet velger et gruppestyre på 3 
medlemmer, deriblant gruppeleder, og 
utpeker…. 
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7. Fylkesstyret utpeker en representant som 
skal tiltre fylkesutvalgsgruppa med tale- 
forslags- og stemmerett. 
 
 
8. Partiets representanter i fylkesutvalg og 
andre fylkeskommunale utvalg skal danne 
grupper. Disse gruppene skal organiseres og 
arbeide etter de regler som i det foregående 
er trukket opp for fylkestingsgruppa. 
 
9. Fylkesstyret skal, i samarbeid med 
fylkestingsgruppa, sørge for god kontakt med 
partiets representanter i fylkeskommunale 
styrer og utvalg, for å fremme et godt og 
planmessig samarbeid. 
 
10. Fylkeskommunale saker skal behandles i 
fylkespartiets representantskap når styret i 
fylkestingsgruppa ber om det, og når 
partistyret eller representantskapet 
bestemmer det. 
 
11. Den som er inhabil i en sak som skal 
behandles i fylkesting eller kommunestyre og/ 
eller har personlige eller familiære interesser 
(økonomiske, forretningsmessige mv.) i en 
sak som behandles i partiets organer, i 
kommunestyregruppe, fylkestingsgruppe mv. 
er å anse som inhabile i partiets behandling 
av saken.   
 

§ 10. 
REVISJON/KONTROLL 
1. Til å utføre revisjonsarbeidet engasjerer 
styret en registrert revisor eller et 
revisjonsselskap av registrerte revisorer. 
2. Årsmøtet velger en kontrollkomité på tre 
medlemmer med to varamedlemmer som har 
som oppgave å kontrollere om de 
økonomiske disposisjoner er gjort i samsvar 
med gjeldende vedtekter og vedtak. 
Kontrollkomiteen skal avgi beretning til 
årsmøtet eller representantskapet 
(jfr.§2,pkt.4) om sitt arbeid. Medlemmer og 
tiltredende i fylkespartiets styre er ikke 
valgbare. 
 

 

§ 11 
SAMARBEIDSKOMITEEN. 
1. Samarbeidskomiteen består av følgende 
medlemmer: 

 



34 

- 3 representanter valgt av fylkespartiets 
styre. 
- 3 representanter valgt av LO. 
LOs distriktssekretær, partiets fylkessekretær, 
AUF-sekretær, gruppeleder og 
Stortingsrepresentanten(e) tiltrer. 
 
2. Samarbeidskomiteen arbeider etter 
retningslinjer som er gitt fra Arbeiderpartiet 
sentralt. 
 
3. Samarbeidskomiteen velger selv leder og 
nestleder. Når partiet har leder er partiets 
fylkessekretær sekretær i komiteen. Når LO 
har leder, er LOs distriktssekretær sekretær. 
 
4. Samarbeidskomiteens leder tiltrer 
fylkespartiets styre med tale- og forslagsrett. 
Dersom leder allerede er valgt til styret, møter 
nestleder med tale- og forslagsrett. 
 

§ 12. 
KVINNENETTVERK 
Organiseringen av kvinnenettverket reguleres 
av Retningslinjer for kvinnenettverk i 
Arbeiderpartiet. 

 

§ 13. 
ALMINNELIGE BESTEMMELSER. 
1. Forhold som ikke er omtalt i disse 
vedtekter, reguleres av "Vedtekter for 
Arbeiderpartiet". 
 
2. Ved alle valg, nominasjoner og 
oppnevninger skal begge kjønn være 
representert med 50 prosent. Dersom 
innkalling av valgte vararepresentanter i 
rekkefølge til et møte medfører at et kjønn blir 
underrepresentert, innkalles neste på lista 
med ”riktig” kjønn. 
Ved nominasjon til stortings- og 
fylkestingsvalg skal begge kjønn være 
representert på de to første plassene på 
valglista. 
 
3. Et medlem av nominasjons- eller 
valgkomité er å anse som inhabil når han/hun 
er foreslått nominert og ikke selv har erklært 
seg uaktuell som kandidat. Nominasjons- og 
valgkomiteen skal vurdere vedkommende sin 
habilitet når han/hun er eller har vært gift eller 
samboer, eller har et nært slektskap med 
foreslått person.                                             
I tilfeller hvor et medlem av nominasjons- eller 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Endring til punkt: 
3. Et medlem av valgkomiteen er å anse 
som inhabil når han/hun er foreslått valgt 
og ikke selv har erklært seg uaktuell som 
kandidat. Et medlem av 
nominasjonskomiteen ved fylkestingsvalg 
er å anse som inhabil når han/hun er 
foreslått nominert og ikke selv har erklært 
seg uaktuell som kandidat.  
Nominasjons- og valgkomiteer skal 
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valgkomiteen blir vurdert som inhabil skal 
vedkommende tre ut av komiteen og 
varamedlem trer inn som nytt fast medlem i 
komiteen. 
 
4. Den som har personlige eller familiære 
interesser (økonomiske, forretningsmessige 
mv.) i en sak som behandles i partiets 
organer eller i fylkestingsgruppe mv. er å 
anse som inhabile og kan således ikke ta del i 
behandlingen av saken. 
 
5. Rådgivende uravstemning kan foretas etter 
Arbeiderpartiets retningslinjer. 
 
6. Oppstår det tvil om fortolkning av 
vedtektene, avgjøres dette av 
representantskapet eller årsmøtet. Vedtak 
kan ankes inn for landspartiet  

vurdere et komitemedlems habilitet når 
han/hun er eller har vært gift eller samboer 
med, eller har et nært slektskap med 
foreslått person. I tilfeller hvor et medlem 
av en nominasjons- eller valgkomite blir 
vurdert som inhabil skal vedkommende tre 
ut av komiteen og varamedlem skal tre inn 
som nytt fast medlem i komiteen. 
 
 
 
 

§ 14. 
VEDTEKTER. 
1. Fylkespartiets vedtekter vedtas av 
årsmøtet. De skal bygge på Arbeiderpartiets 
vedtekter og retningslinjer og kan ikke stå i 
strid med dem. 
2. Oppløses fylkespartiet, tilfaller alle 
fylkespartiets eiendeler Arbeiderpartiet. 
3. Vedtektene kan endres av årsmøtet med 
alminnelig flertall. 
4. Vedtektene trer i kraft etter vedtak i 
årsmøtet og godkjenning av sentralstyret i 
Arbeiderpartiet.  
 

 

Disse vedtektene er siste gang vedtatt på 
fylkespartiets årsmøte 15.mars 2015.   

 

 
 
Innkommet forslag nr. 2 (Fra Iveland Ap): 
 
Representasjon på fylkesårsmøtet. 
Det er stor forskjell på medlemstallet i lokallagene i Aust-Agder. De minste lagene risikerer å 
bare ha en utsending til årsmøtet.  Dette er svært negativt.  Det har større effekt å være to 
eller flere sammen fra et lokallag når en skal gi informasjon videre.  Det er også motiverende 
for medlemmer hvis det er mulighet til å bli med på et fylkesårsmøte. 
Forslag til vedtak: Lokallagene skal ha minimum to utsendinger til årsmøtet i Aust-
Agder Arbeiderparti. 
 
Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene i forslaget og foreslår følgende:  

 
Fylkesstyrets innstilling: Tillegg i fylkespartiets vedtekter §2.2: Dersom et kommuneparti 

etter denne utregningen kun får en representant, får dette 
kommuneparti en representant ekstra. Det totale tallet på 60 
representanter økes tilsvarende.   
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SAK 7. – Den politiske situasjonen 

Innledning ved partileder Jonas Gahr Støre 
Debatt 

 
 
SAK 8. – Innkomne forslag 
 
Fra Iveland Arbeiderparti (forslag 1-2): 
 
Forslag 1: 
Sløsing med mat 
Det kastes ufattelig store mengder mat i Norge.  Dette er forkastelig, ikke minst av etiske 
grunner. AUF fronter nå et forslag om at det skal bli ulovlig for butikkene å kaste mat.  Det er 
bra. 
I tillegg vil vi at det skal arbeides for at «Bedre før» - merkingen blir fjernet.  Denne 
merkingen er en av grunnene til at så mye mat blir kastet. Det må være tilstrekkelig med 
merking av produksjons/pakke-dato.  Forbrukerne må selv kunne finne ut hvor lenge melk 
kan stå i kjøleskapet. 
Forslag til vedtak: Det arbeides sammen med AUF for å finne de best mulige tiltakene 
for å hindre at store mengder mat kastes. 
 
Fylkesstyrets merknad: Behandles samtidig med forslag nr. 37. 

Støtter intensjonene. Det foreslås: 
 

Fylkesstyrets innstilling: Aust-Agder Arbeiderparti vil arbeide for at det kastes mindre 
mat i Norge og støtter et nasjonalt forbud mot at 
matvarebutikker kaster spiselig mat. 

 
Forslag 2: 
Representasjon på fylkesårsmøtet. (Behandlet under sak 6 - vedtektsendringer) 
 
 

Fra Evje og Hornnes Arbeiderparti (forslag 3-6): 
 
Forslag 3: 
Det utarbeides en nasjonal plan for velferdsteknologi(VFK) 
Beregninger fra SSB viser at det i 2030 kan mangle 55000 ansatte innenfor pleie- og 
omsorgssektoren. Det forventes en dobling av antall eldre over 80 fra i dag på 220.000 til ca. 
450.000 i 2040. I dag er det mange kommuner som har tatt i bruk VFK. Det er også mange 
tilbydere. Situasjonen minner mye om innføring av "data". En nasjonal plan er derfor 
nødvendig for å sikre like forhold mv over hele landet. Planen kan omfatte: 
Personvernhensyn, økonomi (hvem skal betale-NAV, kommunen, den enkelte), 
godkjenningsordning for utstyret, innkjøpsordninger, hvordan skal utstyret operativt 
betjenes(region/kommune) og andre forhold. 
Innføring skal ikke erstatte ansatte, men være et hjelpemiddel mv. 
 
Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene og viser til vedtatt partiprogram for 2013-

2017 der det bl.a. står at vi vil stimulere til innovasjon og 
nasjonale og lokale planer for bruk av velferdsteknologi i 
kommunene. Det vises for øvrig til det nasjonale 
velferdsteknologiprogrammet som er en del av 
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omsorgsplan2020. Det foreslås følgende vedtak: 
 

Fylkesstyrets innstilling: Nasjonal satsing på bruk av velferdsteknologi 
Alle skal kunne leve i trygghet og frihet i sitt eget hjem, også de 
som har behov for hjelp til å klare seg i hverdagen. Flere 
offentlige oppgaver vil i tiden framover løses annerledes og 
smartere enn før. Innovasjon i omsorgen og bruk av 
velferdsteknologi vil kunne bidra til at flere får hjelp, men også 
at hjelpen blir bedre. Ved riktig bruk kan dette gi mer nærhet 
mellom mennesker, mer trygghet i hverdagen og muligheter for 
et mer sosialt og aktivt liv. Da vil den enkelte også kunne bo 
hjemme lenger. 
Aust-Agder Arbeiderparti viser til vedtatt partiprogram og til det 
nasjonale velferdsteknologiprogrammet og ønsker en sterkere 
satsing og planmessig utvikling og bruk av ny velferdsteknologi. 
De videre planene må sikre et likeverdig tilbud i hele landet og 
avklare personvernhensyn, økonomi, standardisering m.m. 

 
Forslag 4: 
Staten overtar det økonomiske ansvaret for å skaffe bolig til flyktninger som skal 
bosettes. 
I dag er det kommunene som har ansvaret for å bosette flyktninger. Det innebærer å skaffe 
bolig. Pengene til dette er en del av tilskuddene som gis over 5 år til integrering. For nybygg 
kan husbanken gi 40 % støtte. Risikoen er det kommunen som må ta. Med det stigende 
antall flyktninger som skal bosettes, er det mangel på leiligheter/hus. Da må en bygge nytt, 
og mesteparten av pengene må lånes. Det er også dyrt å bygge nytt i relasjon til 
integreringstilskuddet. I en anstrengt kommuneøkonomi konkurrerer dette med andre formål. 
Resultatet kan meget raskt bli at kommuner ikke bosetter. 
 
Fylkesstyrets merknad:  Det foreslås at følgende vedtas 
 
Fylkesstyrets innstilling: Bosetting av flyktninger. 

Kommunene har en nøkkelrolle når det gjelder bosetting av 
flyktninger. For å stimulere til økt og raskere bosetting vil Aust-
Agder Arbeiderparti jobbe for en bedre og mer forpliktende 
samarbeidsavtale mellom staten og kommunene om bosetting. 
Herunder forutsettes det at staten kompenserer fullt ut for alle 
utgiftene kommunene har med dette.  

 
Forslag 5: 
Anonym retting av prøver 
De fleste elever opplever i løpet av skoletiden å enten selv bli eller bevitne andre elever bli 
favorisert eller mislikt av lærere. Dette kan gjøre utslag når lærerne skal vurdere elevenes 
prøver – karakteren påvirkes ikke bare av besvarelsen, men også av trynefaktor og lærerens 
inntrykk av eleven som person. Dette er spesielt aktuelt på små skoler der lærerne ofte blir 
godt kjent med elevene sine. 
 
Anonym retting innebærer at elevene signerer sin besvarelse med et tall eller et 
kandidatnummer framfor et navn. At læreren vet hvem besvarelsen tilhører før den vurderes, 
vil automatisk gjøre læreren forutinntatt og kan påvirke måten besvarelsen vurderes på. Ved 
anonym retting mottar lærerne oversikten over hvilket tall/nummer som representerer hvilken 
elev først etter besvarelsen er evaluert. Slik unngår man at trynefaktor og favorisering gir 
utslag på karakteren.  
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Ettersom anonym retting kan gjøre det vanskeligere for lærerne å gjøre seg opp et inntrykk 
av eleven, som igjen kan gjøre det vanskeligere å gi elevene underveisvurdering, foreslår 
AUF å innføre en 50 % -ordning. Det innebærer at halvparten av innleveringene/prøvene i 
alle fag skal rettes anonymt. 
 
Fylkesstyrets merknad: Det vises til at fylkestinget allerede i april 2015 vedtok at minst 

to videregående skoler skal iverksette et prøveprosjekt med 
anonym retting i studieforberedende utdanningsprogrammer.  
 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa 
 
 
Forslag 6: 
Gudstjeneste ut av skolen 
Det er i dag forbud mot forkynnelse av og påvirkning til tro i KRLE-faget, men tillatt med 
gudstjenester i skoletiden så lenge disse skjer utenom faget. Dette er galt. Den norske kirke 
skriver at gudstjenesten «er stedet der de kristne blir synlige som en menighet; et fellesskap 
av mennesker som deler troen på Gud, og Jesu Kristi oppstandelse». En skoleklasse består 
ikke bare av kristne som «deler troen på Gud», og fellesskolen er ikke en menighet. 
 
I barneskolen og til dels også ungdomsskolen har flertallet av elevene ikke klare standpunkt 
når det kommer til religion og livssyn. Siden det i mange tilfeller ikke foregår aktiv påmelding 
til gudstjenesten, men barna må framvise melding for å få fritak, blir det å ikke gå i kirka 
presentert som et «andrevalg» som ikke er likestilt med det å gå i kirka. Dette kan føre til 
vanskelige situasjon for de som ikke ønsker å delta i gudstjenesten, som utfrysning eller en 
følelse av å ikke passe inn. Det oppleves også vanskelig for foreldrene, som opplever å 
stigmatisere sitt eget barn, og til tider møtes med motvilje av lærerne ved skolen. 
 
Elever som ønsker å delta på gudstjenester har et utall muligheter til å gjøre dette utenom 
skoletiden. Dessuten lærer elevene om hvordan gudstjenestene foregår i KRLE-faget. Selve 
utøvelsen av religion bør være en privatsak. Ingen foreldre kan forvente at skolen tar med 
barna på religionsutøvelse, og det kan ikke forventes av lærere at de tar med seg barna til 
gudstjeneste som en del av sin yrkesutøvelse. At kristelige gudstjenester innlemmes i skolen 
er et tilbakeslag for arbeidet for at alle religioner og livssyn skal likestilles. Skolen skal jobbe 
aktivt mot diskriminering og ekskludering, og det er derfor uheldig å ha en ordning som 
framhever kulturelle og religiøse forskjeller og skaper splid. 
 
Skolegudstjenester medfører stigmatisering av de barna og familiene som ikke ønsker å 
delta, og burde derfor fjernes. 
 
Fylkesstyrets merknad: Utdanningsdirektoratet (UDIR) anbefaler at skoler praktiserer 

aktiv påmelding fra de som vil være med på skolegudstjeneste, 
og at det er andre alternative tilbud med samtidig påmelding. 
Forbud mot skolegudstjenester støttes ikke, under forutsetning 
av at elevene har reell valgfrihet. 
 

Fylkesstyrets innstilling:  Forslaget avvises (8 stemmer) 
Marte Næss Thomassen foreslo: Forslaget vedtas (1 stemme) 
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Fra Arendal Arbeiderparti (forslag 7-11): 
 
Forslag 7: 
Arendal Arbeiderpartis årsmøte viser til Arendal Arbeiderpartis valgprogram, Aust Agder 
Arbeiderpartis valgprogram for perioden, samarbeidsavtalen mellom Arbeiderpartiet, Kristelig 
Folkeparti, Venstre og Senterpartiet for kommunevalgperioden 2015 – 2019 og merknaden i 
nå gjeldende Norsk Transportplan om ny veg til Arendal Havn med tilhørende 
industriområde.  
Realiseringen av dette prosjektet fordrer et sterkt samarbeid mellom alle politiske partier og i 
tett dialog med næringslivet. 
Vi vil: 
Arendal Næringsforening, Flosta nærings- og interesseforening, Bergene Holm, de politiske 
partiene, den politiske og administrative ledelse i både Arendal kommune og Aust-Agder 
Fylkeskommune sammen med alle stortingsrepresentantene fra Aust-Agder tar et møte med 
vegdirektoratet og samferdselsdepartementet og forlanger fortgang i ny vegløsning til 
Arendal Havn i Eydehavn med tilhørende industriområde.  Det er avgjørende viktig at dette 
skjer i forbindelse med bygging av ny E18 mellom Tvedestrand og Arendal.  
Vedtak: Tiltres, og oversendes årsmøte i fylkespartiet. Viktig at fagbevegelsen også 
blir inkludert og at fagbevegelsen også blir med på et slikt møte. 
 
Fylkesstyrets merknad: Aust-Agder Arbeiderparti har programfestet at vi vil bidra til ny 

vei til Arendal Havn, Eydehavn og stiller oss positive til dette 
initiativet. 
 

Fylkesstyrets innstilling: Aust-Agder Arbeiderparti støtter initiativet om å få til et møte 
med aktuelle parter for å få fortgang i planene om ny vei til 
Arendal Havn, Eydehavn. Vi vil gå i en nærmere dialog med 
Arendal Arbeiderparti for å avklare form og rammer for et slikt 
møte. 

 
Forslag 8: 
Regulering av delingsøkonomi 
Samfunnene og verden rundt oss er i stadig endring, og teknologi og nye ideer gir oss stadig 
utfordringer. Utvikling er bra for både samfunn og arbeidsliv, men utviklingen må foregå i 
kontrollerte former slik at vi kan ivareta våre gode verdier og rettigheter. Globaliseringen av 
økonomien er en stor utfordring for vårt samfunn samtidig som det gir muligheter for Norge 
som samfunn. En av utfordringene fremover vil være delingsøkonomi, som er på full fart inn i 
Norge.  
Delingsøkonomi handler om privatpersoner som selger tjenester eller leier ut tjenester ved 
hjelp av nettsider, mobilapp etc. Det handler om konsumenter som deler med andre 
konsumenter. Det kan omfatte utleie av biler, transport, leie av hus/hytter, renholdstjenester, 
lokale småjobber, byggtekniske tjenester, entreprenørtjenester, utleie av utstyr osv.. 
Dette gir både samfunn og arbeidsliv nye utfordringer. Delingsøkonomi har pågått i flere år, 
men da i mindre skala. LO med flere har ytret bekymring med denne utviklingen, og er 
spesielt bekymret for hva som vil skje med velferdssamfunnet og det organiserte arbeidsliv. 
Delingsøkonomi gir utfordringer i forhold til organisering av selskaper, selskapsstruktur, 
skattelegging, forbrukerrettigheter, arbeidsvilkår m.m. Forholdene på arbeidsmarkedet 
utfordres blant annet fordi konkurransen innen bransjer øker ved at det skapes løsere 
ansettelsesforhold. Det er stor fare for at flere faste ansettelsesforhold kan bli erstattet av 
«løsarbeidere» og frilansere uten sosiale ordninger med et sterkere inntog av 
delingsøkonomien. Delingsøkonomien mangler sosiale ordninger som arbeidsledighetstrygd, 
helseforsikringer, betalt ferie, fødselspermisjon m.m. 
Andelen selvstendig næringsdrivende uten egne ansatte og midlertidig ansatte holder seg 
fortsatt stabilt i Norge, men dersom delingsøkonomien får større markedsandeler vil dette 
kunne utvikle seg negativt. Norske bedrifter kan gjennom formidlingsledd i 



40 

delingsøkonomien, som eks. Upwork, få tilgang til arbeidskraft i et globalt arbeidsmarked til 
lave timepriser. Konsekvensene av delingsøkonomien på det norske arbeidsmarkedet vil 
derfor kunne medføre en negativ utvikling for norske næringsdrivende og norske 
arbeidstakere. Denne utviklingen må derfor følges nøye og det må settes et regelverk som 
sikrer en trygghet for både næringsdrivende og arbeidstakere. 
Arbeiderpartiet må derfor ha høyt fokus på utviklingen med delingsøkonomi og arbeide for at 
det kan bli innført reguleringer på dette området. I den forbindelse må Arbeiderpartiet søke 
samarbeid med partene i arbeidslivet, slik at det kan sikres en fortsatt sterk velferdsstat og et 
velregulert arbeidsliv.   
Vedtak: Tiltres og oversendes fylkespartiets årsmøte. 
 
Fylkesstyrets merknad: Støttes 

 
Fylkesstyrets innstilling:  Forslaget vedtas 
 
 
Forslag 9: 
Folkevalgt ledelse av sykehusene 
I Listerregionen kjempes det for å beholde et minimum av sykehustjenester på Flekkefjord 
sykehus. I Østre Agder kjemper innbyggere, ansatte, tillitsvalgte, støttegrupper og folkevalgte 
for å hindre en ytterligere nedbygging av sykehuset i Arendal (SSA). Sykehuset ble bygget 
stein for stein da det var under folkevalgt ledelse fra 1976 til 2001. Ved århundreskiftet ble 
foretaksmodellen etablert og siden da har sykehuset i Arendal blitt tappet for ressurser. 
Sykehusledelsen har ingen plan for hva SSA skal utvikles til.  
 
Vi opplever stadige initiativ for å flytte tjenester bort fra SSA. I de siste årene har vi erfart at 
oppgaver fjernes, at seksjoner nedbemannes slik at det blir lite ressurser igjen, 
underbudsjettering og nå sies det at ledelsen ønsker å begrense sykehusets 
befolkningsgrunnlag. Tusenvis av medarbeidere demotiveres hver dag. Tjenester har blitt 
svekket. Ressurser går til spille. 
 
Sykehuset i Arendal er et stort akuttsykehus og er omtalt som det i den nye nasjonale helse- 
og sykehusplanen. SSA betjener mange innbyggere. Vi har mange velfungerende avdelinger 
og tjenester som er viktig å videreutvikle, for eksempel: Akuttmottaket er velorganisert, vi har 
en indremedisinsk avdeling med god kompetanse, den akuttgeriatriske kompetansen er til 
stor hjelp for kommunene, PCI-senteret leverer gode tjenester til innbyggerne både i Agder 
og Telemark, barneavdelingen har høy kompetanse på barn med diabetes, øyeavdelingen 
gir gode legetjenester til hele Agder. Hvordan ta vare på og videreutvikle alle de gode 
tjenestene? Stortinget må slå fast hva et stort akuttsykehus skal ha av oppgaver og 
kompetanse. 
 
Stortinget er nå det eneste folkevalgte organet som kan påvirke sykehuspolitikken i Norge. 
Ekstra problematisk blir det da at Stortinget har delegert det meste til helseforetakene. 
Folkevalgte i Aust-Agder fylkeskommune og kommunene har liten innflytelse på utviklingen. 
Sykehusstyret i SSHF består ikke av folkevalgte, det har begrenset innflytelse og svak 
legitimitet. Den reelle makten synes å ligge hos leger i Kristiansand. Disse ønsker seg mer 
ressurser og hovedstrategien for å skaffe seg ressurser er å svekke de to andre sykehusene 
i Agder. Dette er ingen holdbar situasjon. 
 
Vi trenger demokratisk styring av sykehusene. Dagens foretaksmodell må skrotes, 
Arbeiderpartiet må gå i spissen for å skape en endring. Høyre lovet før valget en endring, 
men har ikke levert. Ved stortingsvalget i 2017 må Arbeiderpartiet utforme en alternativ 
modell som sikrer at alle norske sykehus igjen blir politisk ledet. Sykehusene er kjernen i 
spesialisttjenesten og er viktig del av den norske velferdsmodellen. Sykehusene må 
underlegges folkevalgt ledelse, på linje med andre velferdstjenester.  



41 

Vedtak: Tiltres og oversendes årsmøte i fylkespartiet. 
 
Fylkesstyrets merknad: Støttes 

 
Fylkesstyrets innstilling:  Vedtas 
 
 
Forslag 10: 
Opprustning av Arendal videregående skole. 
For noen år siden ble Sam Eyde vgs. bygget. Dette var et enormt løft for yrkesfagene i 
Arendal. Nå mener jeg Arendal videregående står for tur. Det er blitt brukt en del penger de 
senere årene på små oppussingsprosjekter, men jeg mener elevene trenger en ny skole, i 
samme skala som Sam Eyde.  
Studiespesialisering er den største retningen innenfor den videregående skolen. Der er det 
flest elever, men det er også den skolen som er mest nedslitt i Arendal. Sist Barbu vgs. (som 
er den ene delen av Arendal vgs.) ble pusset opp var på åttitallet, og bygget bærer preg av 
det.  
Selve fasaden er en ting, den har stått der og tatt imot vær og vind i mange år. Men inni 
skolen er det en del større problemer. Det er veldig vanskelig å regulere luftkvalitet og 
temperatur. I løpet av noen timer i et klasserom begynner luften å bli veldig tung og dårlig. 
Det kan også være veldig dårlig temperatur i et klasserom. Tidlig høst og sen vår er kanskje 
de verste periodene. Når solen står på kan temperaturen i et klasserom nærme seg 28-29 
grader. Det sier seg selv at det blir vanskelig å konsentrere seg og lære noe når temperatur 
og luftkvalitet er så dårlig. 
Det at Barbu vgs. ligger på toppen av en høyde er heller ikke heldig, hverken for folk med bil, 
eller for gående. Arendal vgs. er en skole, fordelt på to bygg (Barbu og Tyholmen). Mange 
elever og lærere har timer både på Barbu og Tyholmen. Da er man nødt til å pendle fra den 
ene høyden, til den andre. Noen ganger fram og tilbake flere ganger i løpet av dagen. Dette 
er både tidkrevende, og kan være demotiverende for enkelte elever.  
Det beste ville vært å flyttet Barbu til et område nærmere den karakteristiske skolen på 
Tyholmen. Det beste i mine øyne hadde vært å utvidet Tyholmen. Der er det nok av plass til 
å bygge i høyden. En kan rive den «nye» delen av Tyholmen (delen fra 70-tallet), for deretter 
å bygge et nytt større bygg, som henger sammen med gode gamle Tyholmen vgs. Samtidig 
må den «gamle» Tyholmen bli pusset opp. Problemet her er at bygningen kan være til 
sjikane for den gamle bebyggelsen på Tyholmen, både for den gamle skolen, og de andre 
gamle husene. 
Derfor kan det være lurt å bygge skolen nede i sentrum. Jeg mener at eiendommen til 
dagens Statens hus, ville vært det beste. Det gamle bygget fra 50-60-tallet kan jevnes med 
jorden, for så å bli erstattet av nye Barbu vgs. I et nytt bygg vil temperatur og luftkvalitet ikke 
være et problem, samtidig som pendlingen vil kortes ned fra 15 minutter til 3.  
Jeg mener det nå er allmennfagelevene sin tur til å få en ny skole. En ny skole som vil gjøre 
det mer attraktivt å søke på skolen, og som vil gjøre det mer motiverende og enklere å lære. 
Dette forslaget vil komme til å koste en del, men siden det er elever det brukes penger på, 
mener jeg det er verdt det. Det er fremtiden som vi investerer i.  
 
Vedtak: Arendal Arbeiderparti slutter seg til at Arendal VGS trenger opprustning 

og at saken oversendes Aust-Agder Arbeiderpartis Årsmøte. 
 
Fylkesstyrets merknad: Intensjonen om opprustning støttes, men det påpekes at 

fylkeskommunen allerede satser mye på opprustning og 
vedlikehold av de videregående skolene. Årsmøtet bør ikke gå 
konkret inn å foreta prioritering av oppussingsbehov og 
eventuelle nybygg ved en enkelt skole. Dette må sees i en 
større sammenheng og utfra grundig saksutredning. 
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Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa uten realitetsbehandling 
 
 
Forslag 11: 
Skrote dagens opptaksordning! 
I dagens skole handler alt om best mulig gjennomsnitt. Skolen er på mange måter lagt til 
rette for de skoleflinke. De som er de beste puggerne, og som er gode jevnt over.  
Dette kan virke som en fornuftig og rettferdig ordning, men på mange andre områder slår 
rettferdigheten og fornuften sprekker. For mennesker er mer eller mindre spesialister. Du 
finner veldig sjeldent folk som er gode i alt. Jeg tviler på at Petter Northug jr. ville vært en like 
god sjakkspiller som langrennsløper for eksempel. 
I dagens skole så kan du være best i klassen i et fag, men ha for dårlige karakterer i andre til 
at du kan ta den utdannelsen du ønsker. Si at du får toppkarakter i matte og er best i 
klassen, men har for dårlig karakter i historie og gym. Da er det dumt at de karakterene skal 
ødelegge for din fremtid som matematiker. 
De fleste studiene krever et visst snitt for at du skal kunne begynne der. Men for å kunne bli 
lærer, så trenger du et godt snitt, pluss minst 3 i norsk og 4 i matte. Dette er en ordning som 
blir innført fra og med høsten 2016, og som ble satt i gang av regjeringen. Dvs. at en elev 
som får 6 i historie og 6 i samfunnsfag, ikke kan bli historielærer så lenge han ikke har 4 i 
matte. Dette er meget urettferdig og ulogisk.  
Dette er særlig ulogisk hvis du som student ønsker å bli lektor på videregående skole eller 
høyskole. For på videregående så spesialiserer du deg innenfor samfunnsfag, språk eller 
realfag. Jeg kan skjønne at en barneskolelærer vil trenge kompetanse i de fleste fag 
ettersom at de vil måtte undervise i mange, men på videregående vil du kun undervise i 
enten samfunnsfagene eller realfagene. Det skjer ikke at en fysikklærer må vikariere i 
samfunnsfag for eksempel 
Denne ordningen blir enda mer ulogisk når jeg tenker på en venn av meg. Han har hele 20 
seksere på vitnemålet sitt fra videregående, men kun tre i matte. Han vil derfor ikke kunne bli 
lærer i noe som helst, selv om han har 6 i norsk, nynorsk, historie og samfunnsfag. Mens en 
elev med seks i matte, men to i historie, kan bli historielærer. Forstå det den som kan.  
I mine øyne burde dagens opptak bygge mer på enkeltkarakterer, opptaksprøve og 
motivasjon. Dagens leder i Elevorganisasjonen Kristoffer Hansen og leder i SU Nicholas 
Wilkinson var denne uken ute i NRK og skrev om nettopp dette. De ønsker et opptak som 
bygger mer på intervju og opptaksprøver, enn bare et enkelt snitt.  
Snittet sier mye, men ikke alt. Det at du får 4,6 i snitt betyr ikke at du vil bli en bedre advokat 
enn en med 4,4. Det er bare det at dagens skoleordning passer den første eleven bedre. For 
som sagt, vi er alle spesialister, men ifølge dagens skoleordning skal du være flink i alt.   
Jeg håper dagens ordninger blir endret for alle studiesteder, og at særkravene i matte for 
lektorutdannelsen strykes. Kravet om 3 i norsk bør nok bestå, ettersom at alle fag blir skrevet 
på norsk. 
Vedtak: Intensjonen i forslaget støttes og er et viktig innspill til debatten om 

Arbeiderpartiets nye skolepolitikk. Oversendes Aust-Agder 
Arbeiderpartis Årsmøte. 
 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene i forslaget og foreslår følgende: 
 

Fylkesstyrets innstilling: Nye opptaksordninger bør vurderes 
Dagens ordninger med kun karakterbasert inntak for flere av 
høyskole/universitetsstudiene gir ikke nødvendigvis de dyktigste 
fagfolkene og er kostnadsdrivende i forhold til å kvalifisere seg 
til inntak. Det bør vurderes på et bredere grunnlag hvordan 
opptak kan skje for flere yrker, ikke bare ut fra karakterer men 
intervju, opptaksprøver etc. 
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Fra AUF i Aust-Agder (forslag 12-33): 
 
Forslag 12: 
Lånekassa  
Lånekassa har nylig innført nye regler for utbetaling av grunnstipend. Tidligere ble man kun 
behovsprøvd etter inntektene til den foresatte man bodde hos dersom foreldrene var skilt. Nå 
har de innført en ny regel som er at de behovsprøver etter inntektene til begge foreldre, 
uavhengig av bosted. Dette er selvfølgelig rettferdig for mange, men for enkelte kan dette 
være den store forskjellen. 
Lånekassa tar ikke hensyn til om du ikke har kontakt med en av foreldrene dine, og de tar 
heller ikke hensyn dersom en av foreldrene dine ikke er bidragspliktige. Dette skaper mange 
problemer og lange ventetider for mange elever som tidligere fikk utbetalt stipend.  
For at elever skal kunne sikres muligheten til å ta den utdannelsen de vil, trenger noen 
grunnstipend mer enn andre. Disse må fortsatt ha den muligheten med de nye reglene.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil:  

 Arbeide for å forbedre det nye regelverket slik at hver enkelt får bedre mulighet til å 
klage.   

 Arbeide for flere utdannede saksbehandlere på lånekassen slik at behandlingstiden 
minker, og de som har krav på stipend får det så raskt som mulig.  
 

Fylkesstyrets merknad: Lånekassas regelverk tar utgangspunkt i at begge foreldrene 
har forsørgeransvar, selv om foreldrene ikke bor sammen. Ved 
behovsprøving regnes da begge foreldrenes inntekter med, 
medmindre det kan dokumenteres at en av foreldrene ikke har 
bidragsevne. Vi kan ikke se at lang behandlingstid i lånekassa 
er et generelt problem. De aller fleste søknader behandles 
automatisk, mens klagesaker må saksbehandles og det tar 
nødvendigvis noe tid. 
   

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 
 
 
Forslag 13: 
Oljeindustrien er forbi  
Den siste tiden har mange bedrifter innenfor oljesektoren sagt opp titusenvis av sine av 
ansatte. Prisen på olje har sunket drastisk, og ser ikke ut til å bedre seg med det første. 
Alternative energikilder er mer aktuelle, og brukes i større grad i verden i dag og dette ser ut 
til å fortsette. 
Dette er tydelige tegn på at oljeindustrien må ta slutt. Det er få jobber å oppdrive, og man har 
ikke lenger like stort behov for oljeingeniører. Derfor er det veldig viktig å få meldingen klart 
ut til generasjonene under. Vi må utdannes til mer miljøvennlig og nytenkende arbeid.  
Derfor vil Aust-Agder Arbeiderparti: 

 Kjempe for mer miljøvennlig og nytenkende arbeidsplasser 

 Sakte men sikkert avskaffe oljeindustrien  

 Være forberedt til flere kutt i oljeindustrien, og vite klart hvor vi kan plassere de 
arbeidsledige fra oljeindustrien  

 Tilby miljøbevisst etterutdanning for oljearbeiderne som vil stå uten arbeid kort tid 
frem 

 Øke satsning på forskning innenfor grønn energi.  
 

Fylkesstyrets merknad: Olje- og gassnæringen har generert store inntekter og mange 
arbeidsplasser i Norge gjennom et par generasjoner. Selv om 
det akkurat nå er en nedgangsperiode, er det neppe slutten for 
oljeindustrien ennå. Det betyr ikke at Norge ikke skal ta 
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klimaproblemene på alvor eller ikke skal satse på det grønne 
skiftet. Tvert imot, så skal Norge ha en offensiv politikk for det 
grønne skiftet, slik det fremkommer i landsmøtets vedtak fra 
april 2015. Dette står ikke i et motsetningsforhold til fortsatt 
videreutvikling av petroleumsvirksomheten på norsk sokkel som 
ifølge landsmøtevedtak skal baseres på det til enhver tid beste 
av kunnskaper, erfaringer og teknologi, og på verdens 
strengeste miljøkrav.  
Det grønne skiftet kommer ikke av seg selv. Verdens 
energibehov vil øke. Vi må i ta i bruk de energikildene vi har, og 
som er økonomisk bærekraftige, samtidig som vi sørger for at 
energien vi bruker blir renere. Her vil norsk olje- og gassnæring 
være sentral: Det grønne skiftet vil også inneholde energi fra 
olje og gass, og de nye, grønne arbeidsplassene vil ta i bruk 
teknologi og metodikk utviklet i olje- og gassektoren. 
Intensjonene om å avvikle oljeindustrien støttes derfor ikke. 
 

Fylkesstyrets innstilling:  Forslaget avvises (8 stemmer) 
Marte Næss Thomassen foreslo: Forslaget vedtas (1 stemme) 

 
 
Forslag 14: 
Slutt på stressende hverdag 
Ålesund videregående har opprettet en elevbedrift kalt «Generasjon Prestasjon». De selger 
foredrag og workshops om kunsten å godta seg selv.  
Dette er fordi vi er første generasjonen som vokser opp med sosiale medier, og dermed er 
det mange som mener det er mere press på ungdommene er det har vært tidligere. 
Karakterer, utseende, mote, trening, press om flest likes er bare få eksempler.  
Dette er et bra tiltak for å få bukt med opplevelsen av utilstrekkelighet, og dempe presset 
som man opplever.  
Tilsvarende opplegg finnes også lokalt, nærmere bestemt Dahlske. Hver onsdag arrangeres 
«Stopp opp» som er en øving i stressmestring, og det å ta en pust i bakken i en stressende 
hverdag 
Derfor vil Aust-Agder Arbeiderparti:  

 At alle skoler skal ha denne ordningen 
 

Fylkesstyrets merknader: Intensjonene om økt fokus på elevenes psykiske helse er viktig. 
Det tas ikke stilling til dette konkrete prosjektet, men innspillet 
oversendes fylkestingsgruppa for eventuell videre oppfølging.  
  

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa uten realitetsbehandling  
(8 stemmer) 

Marte Næss Thomassen foreslo: Forslaget vedtas (1 stemme) 
 
 
Forslag 15: 
Oljefritt Lofoten Vesterålen og Senja 
Oljeboring i Lofoten, Vesterålen og Senja har vært et stridstema i det politiske Norge i flere 
tiår. AUF mener det er på tide at Arbeiderpartiet tar en endelig avgjørelse som sikrer 
forutsigbarhet i nord og fremtiden for fiskeri- og turistnæringa.    
Et startskudd for oljeboring i Lofoten Vesterålen og Senja betyr å binde opp ressurser i en 
industri med svært usikre fremtidsutsikter, og stor risiko. Hvorvidt oljeboring vil føre til 
arbeidsplasser og økonomiske ringvirkninger i lokalområdene er svært usikkert, og vil 
innebære ilandføring. Eksempelet fra Johan Casteberg-feltet i Finnmark viser at 
lokalsamfunnet i stor grad blir utsatt for all risiko, uten å føre til verdiskaping for dem som bor 



45 

der. I tillegg står en tung utbygging av petroleumssektoren i direkte konflikt med satsing på 
eksisterende næringer og fornybar energi. 
Oljeboring i Lofoten, Vesterålen og Senja vil også føre til naturinngrep i et av verdens mest 
sårbare havområder. Å sette i gang oljeboring vil true naturmangfoldet og fiskeriindustrien i 
området, og sette på spill sårbar natur, og gyteområder for fisk. Ut i fra både et miljø-, 
bærekraft-, og næringsperspektiv bør vern av de langsiktige fiskeriressursene veie tyngre 
enn kortsiktige gevinster fra oljeindustrien.  
Oljeboring i Lofoten, Vesterålen og Senja står også i konflikt med Norges internasjonale 
klimaforpliktelser. AUF vil at Norge ikke skal drive en politikk som bryter med klimaforliket og 
enigheten i klimatoppmøtet i Paris. Petroleumssektoren er den største utslippsektoren i 
Norge, og bidrar årlig med over 31% av norsk CO2-utslipp. I møte både med de 
internasjonale klimamålsetningene, og usikkerheten i markedet, må Norge øke takten i 
omstillingen til det grønne skiftet. AUF mener Arbeiderpartiet ikke kan være partiet som går i 
bresjen for å åpne for store naturinngrep i sårbare områder, samt forplikte seg til store utslipp 
fra nye petroleumsfelter i mange tiår fremover. 
AUF i Aust-Agder mener at Arbeiderpartiet bør derfor ikke gå inn for oljeboring i feltene 
Nordland 6, Nordland 7 og Troms 2. Arbeiderpartiet bør også si nei til konsekvensutredning 
av disse områdene, da en konsekvensutredning innebærer åpning.   
Fylkesstyrets merknad: Årsmøtet i Aust-Agder Arbeiderparti fattet i 2013 et vedtak om å 

si nei til konsekvensutredning. Etter dette har Arbeiderpartiets 
landsmøtet vedtatt partiprogrammet for 2013-2017 hvor det 
bl.a. står: «Arbeiderpartiet går inn for at det gjennomføres en 
konsekvensutredning av petroleumsaktivitet i uåpnede deler av 
Nordland 6 og i feltene Nordland 7 og Troms 2. Et ja til 
konsekvensutredning innebærer ikke at områdene åpnes for 
slik virksomhet. Miljømessige hensyn skal vektlegges i en 
vurdering av en eventuell åpning av områdene. Eventuelt 
åpning av disse områdene for petroleumsaktivitet behandles på 
et nytt landsmøte.» 

 
 Fylkesstyret kan ikke se at det er grunnlag for å ta denne saken 

opp igjen nå.  
 
Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 
 
 
Forslag 16: 
Motarbeide søvnmangel  
Norsk ungdom sover i dag altfor lite. Undersøkelser viser at vi sover i gjennomsnitt 6,5 time, 
mens anbefalt antall timer søvn for tenåringer er på mellom 8 og 9 timer. Ungdom trenger i 
dag mer søvn, men sover mindre, ifølge forskning.no. Når vi først forsøker å legge oss, så 
sliter mange med å sovne. Dagens ungdom har veldig mye å gjøre enn før; sosiale medier, 
fritidsaktiviteter og ikke minst masse skolearbeid gjør at vi nedprioriterer søvn. Nyere 
forskning viser at konsekvensene av søvnmangel over tid blant annet innebærer depresjon, 
dårligere hukommelse, utmattelse og ikke minst nedsatt funksjonsevne i dagliglivet.  
Søvnmangel har blitt et folkehelseproblem, og det er statens og skolens ansvar å motarbeide 
dette. AUF ønsker en prøveordning hvor skolen begynner halv ti, slik at vi kan få sove mer, 
og dermed motarbeide søvnmangel. Lignende forsøk har blitt prøvd i USA, England og 
Danmark og resultatene viser at både karakterene og trivselen øker både hos elever, lærere 
og til og med foreldrene. Det er på tide at vi prøver dette i Norge.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil:  

 Ha en prøveordning hvor skolen begynner halv ti 
 

Fylkesstyrets merknader: Det er ingen tvil om at nok søvn er viktig for læring. Det er 
usikkert hvorvidt senere skolestart har den effekten som 
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ønskes. Det er allerede noen skoler, bla i Bodø som forsøker 
senere skolestart. Senere skolestart handler også om endringer 
i arbeidstidsordninger for ansatte, timeplanlegging og 
kollektivtransport, og vil få økonomiske konsekvenser.  
 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 
 

 
 
Forslag 17: 
Privatskoler med tariffavtaler  
Det finnes ikke noen lov som pålegger privatskoler å kreve tariffavtale, men arbeidere har lov 
til å kreve samme lønns- og arbeidsbetingelser som i den offentlige skolen. I tillegg kan man 
kreve pensjonsavtale som skal være like god som den man får i offentlig tjenestepensjon.  
Nylig har Steinerskolen på Rotvoll, som den første privatskolen i Trondheim, inngått 
tariffavtale. Dette betyr at de som arbeider på skolen får tryggere rammer på arbeidsplassen, 
og et mer stabilt arbeidsforhold mellom ledelse og ansatte.  
Aust-Agder Arbeiderparti mener at alle privatskoler skal ha tariffavtaler. 
 
Fylkesstyrets merknader: Støtter intensjonene, men vil foreslå et bredere fokus:  

 
Fylkesstyrets innstilling: Ja til tariffavtaler 

En tariffavtale er en avtale som inngås mellom partene i 
 arbeidslivet. Dette er en viktig pilar i den norske modellen 
 og bidrar til et ryddig arbeidsliv. Imidlertid er det altfor mange
 virksomheter som står uten tariffavtale og det er mange grelle 
 eksempler på dårlige lønns- og arbeidsvilkår som følge av 
 dette. Alle bedrifter, private som offentlige, bør har tariffavtale.
 Det må være et minimumskrav at private bedrifter som utfører
 arbeid på vegne av det offentlige eller mottar offentlige tilskudd,
 har tariffavtale og ordnede lønns- og arbeidsvilkår, herunder en
 god pensjonsordning.  

 
Forslag 18: 
Unisextoaletter 
I dag blir man i stor grad definert som enten mann eller kvinne. Dette er de to juridiske 
anerkjente kjønnskategoriene vi har i Norge. Altså blir man av myndighetene gitt et kjønn ved 
fødsel. Men kjønnsidentitet er et mangfoldig og kompleks begrep som innebærer mer enn 
disse to definisjonene. Man har flere som har blitt definert som kvinne eller mann som 
identifiserer seg som det motsatte kjønn. Samtidig har man også de som har en 
kjønnsidentitet som ikke faller inn under et av de to kjønnsidentitetene og de som har 
opplever at ens kjønnsidentitet varier.  
Selv om de juridiske kjønnene fungerer fint for et stort flertall, så bør man være obs på at de 
kan i enkelte sammenhenger bidra til at flere mennesker kan føle diskriminering eller 
ubehag. En eksempel på det er offentlige toaletter. Her må man helst gå inn i det toalettet 
som en har blitt definert inn i av det offentlige til tross for at det kan føles ubehagelig da det 
er i strid med ens kjønnsidentitet. Samtidig kan dette også bidra til at enkelte blir utsatt for 
eller får en forsterking av mobbing mot seg. Et tiltak som kan bidra positivt her er 
unisextoaletter. Flere land i verden har begynt å innføre det som bl.a. Danmark, 
Storbritannia, USA og også Norge. Men til tross for at det har begynt å komme i Norge, så 
kan mer gjøres da det ser ut til i dag å være mer vilkårlig hvordan det blir innført i dag. I 2013 
innførte Norge en ny diskrimineringslov som bl.a. forbyr diskriminering på grunn av seksuell 
orientering, kjønnsidentitet og kjønnsuttrykk. Men om denne loven skal ha effekt, så er det 
viktig at man gjør faktiske handlinger som bidrar til mindre diskriminering! 
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Aust-Agder Arbeiderparti vil at: 
Fremtidige offentlige bygg i Norge skal ha unisex-toaletter i tillegg til dagens toaletter.  
 
Fylkesstyrets merknader: Det kan bli svært kostbart hvis dette skal være et krav i alle 

offentlige nybygg. Det bør differensieres i forhold til størrelse og 
bruk, slik at det pålegges kun ved større nybygg. Bør ellers 
kunne kombineres med HC-toaletter. Det bør eventuelt komme i 
tillegg til vanlige kjønnsdelte toaletter. 

 
Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen (8 stemmer) 
 
Reidar Saga foreslo at forslaget avvises (1 stemme) 
 
 
Forslag 19: 
Videregående skole 
I det siste har det florert av artikler om elever på videregående skole som blir overarbeidet og 
utmattet på grunn av det enorme presset som ungdom føler på i dag.  
På studiespesialiserende linje i dag er det lagt opp til et treårig løp hvor man får 
studiekompetanse, og mulighet til å studere, om man består alle fag.  
Vi ønsker at alle som velger studiespesialiserende linjer skal ha mulighet til å fullføre. Derfor 
ønsker vi å tilby en alternativ studiespesialiserende linje med samme pensum fordelt over fire 
år; ikke tre år som er praksis i dag. På den måten vil ungdom som for eksempel føler ekstra 
på presset nevnt ovenfor, ha mulighet til å velge den fireårige linjen og forhåpentligvis ha 
større sjanse for å komme gjennom og oppnå studiekompetanse.  
På den andre siden finnes det de som ikke har noen problemer med å fullføre på de vanlige 
tre årene, derfor ønsker vi å gjøre dette til et alternativ – ikke en obligatorisk ordning.  
I 2016 skal det innføres en ny fraværsgrense, hvor man kun kan være borte 10% av faget. 
Det vil si at om du har dobbeltime geografi på mandager og er borte to uker så risikerer du 
faktisk å miste vurdering og karakter i faget.   
Vi må se hvert enkelt menneske, og tilrettelegge så godt som bare mulig for at ikke flere skal 
droppe ut, eller tvinges ut av skolen.  
Derfor vil Aust-Agder Arbeiderparti: 

• Tilby et alternativt fireårig studieløp til studiespesialiserende linjer på 
videregående skole 

• Fjerne den nye fraværsgrensa 
• Fraværet skal vurderes etter hver enkelt elev sin situasjon  
• Ha et krav til et visst antall timer som er obligatoriske, som skal være oppnåelige 

for alle 
 

Fylkesstyrets merknader: Intensjonene med at flere av de som går på studiespesialisering 
skal klare å fullføre støttes, men det er usikkert om et alternativt 
fireårig studieløp vil gi en effekt som oppveier for de betydelige 
ekstrakostnadene dette vil innebære. Dette må i tilfelle utredes 
nøye, før vi kan ta stilling til det.  
Forslaget om fraværsreglene støttes. Når saken var til høring 
fikk vår fylkestingsgruppe flertall for å ikke endre 
fraværsreglene, men dette har regjeringen ikke lyttet til.  

  
Fylkesstyrets innstilling: 1. Forslaget om fireårig studieløp på studiespesialiserende linjer 

avvises (8 stemmer) 
Marte Næss Thomassen foreslo: Forslaget om fireårig studieløp vedtas (1 stemme) 
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Fylkesstyrets innstilling: 2. Aust-Agder Arbeiderparti vil arbeide for at de nye 
fraværsreglene regjeringen innfører, blir fjernet igjen så raskt 
som mulig (enstemmig) 

 
 
Forslag 20: 
Nattbuss som en del av periodekort 
I dag er det relativt gode ordninger med busskort i Aust-Agder for ungdom og unge voksne til 
og med 29 år. Er du for eksempel 23 år kan du ta bussen t/r Arendal – Kristiansand nesten 
ubegrenset for 530 kr/mnd. For aldersgruppen 16 – 19 år koster det 400 kr for samme 
periodekort.  
Begrensingen starter i det hun/han vil komme seg trygt hjem natt til søndag. Da gjelder ikke 
busskortet, men egne natt-takster. Mange vil prøve å finne andre, og kanskje utrygge, 
alternativer. 
En videregående-elev, eller student, har med dagens stipendordninger vanligvis meget 
begrenset inntekt. AUF i Aust-Agder vil ikke at dette skal gå utover den enkeltes sikkerhet, 
og foreslår at nattbuss også skal inngå i dagens månedskort uten at dette skal gå negativt 
utover dagens priser på for eksempel 530 og 400 kr.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

• at nattbuss skal inngå i dagens periodekort 
• at prisen på periodekort ikke økes som konsekvens av dette 

 
Fylkesstyrets merknader: Dagens ordning med nattbuss er ikke en del av busselskapenes  

avtale med fylkeskommunen. Dette tilbudet kjører selskapene 
på eget initiativ og på kommersielle vilkår. Dersom nattbuss 
skal bli en del av periodekortordningen må det inngå som en del 
av det fylkeskommunale kollektivtilbudet. Dette kan bli kostbart, 
og må vurderes opp mot andre prioriteringer.  

 
Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa uten realitetsbehandling 
 
 
Forslag 21: 
Religion i skolen  
Det er i dag forbud mot forkynnelse og påvirkning til tro i KRLE-faget, men tillatt med 
gudstjenester i skoletiden så lenge disse skjer utenom faget. Dette er galt. Den norske kirke 
skriver at gudstjenesten ”er stedet der de kristne blir synlige som en menighet; et fellesskap 
av mennesker som deler troen på Gud, og Jesu Kristi oppstandelse”. En skoleklasse består 
ikke bare av kristne som ”deler troen på Gud”, og fellesskolen er ikke en menighet. 
I barneskolen og til dels også ungdomsskolen har flertallet av elevene ikke klare standpunkt 
når et kommer til religion og livssyn. Siden det i mange tilfeller ikke foregår aktiv påmelding til 
gudstjenesten, men barnet må framvise melding for å få fritak, blir det å ikke gå i kirka 
presentert som et ”andrevalg” som ikke er likestilt med det å gå i kirka. Dette kan føre til 
vanskelige situasjoner for de som ikke ønsker å delta i gudstjenesten, som utfrysning eller en 
følelse av å ikke passe inn. Elever som ønsker å delta på gudstjenester hat et utall 
muligheter til å gjøre dette utenom skoletiden. Dessuten lærer elevene om hvordan 
gudstjenestene foregår i KRLE-faget. Selve utøvelsen av religion bør være en privatsak. 
Ingen foreldre kan forvente at skolen tar med barna til gudstjeneste som en del av sin 
yrkesutøvelse. At kristelige gudstjenester innlemmes i skolen er et tilbakeslag for arbeidet for 
at alle religioner og livssyn skal likestilles. Skolen skal jobbe aktivt mot diskriminering og 
ekskludering, og det er derfor uheldig å ha en ordning som framhever kulturelle og religiøse 
forskjeller og skaper splid. 
Skolegudstjenester medfører stigmatisering av de barna og familiene som ikke ønsker å 
delta, og burde derfor fjernes.  
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På mange skoler har faget KRLE (Kristendom Religion Livssyn og Etikk) blitt innført igjen, 
dette er en variant av det gamle faget KRL (Kristendom Religion og livssyn), som ble 
avskaffet fordi Norge ikke lenger bare består av kristne mennesker.   
Det er feil at så stor del av undervisningen skal være om kristendom. Det er både med på 
svekke kunnskapen om andre religioner og kulturer, da øker også sannsynligheten for 
fordommer og å dømme andre folkegrupper som ikke kristne.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

• Fjerne gudstjenesten fra skolen 
• Frem til avskaffelse, ha aktiv påmelding til gudstjeneste, og gode alternative 

tilbudt til de som ikke reiser. 
• vil jobbe for å avskaffe faget KRLE 
• vil innføre RLE, med like mye vekt på andre religioner som kristendommen 

 
Fylkesstyrets merknad: Det vises til merknad til forslag nr. 6.  

 
Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises (7 stemmer) 
Marte Næss Thomassen foreslo at forslaget vedtas (2 stemmer) 
 
 
Forslag 22: 
Vaksine for hjernehinnebetennelse 
Russefeiringen blir større og større blant ungdom, og flere og flere blir smittet av ulike typer 
hjernehinnebetennelse i aldersgruppen 16-19 år. Hvis denne sykdommen ikke blir behandlet 
har den nesten 100 % dødelighet, og selv med behandling er det ca. 5-15% som dør av 
denne farlige sykdommen. Med andre ord er dette en ekstremt farlig sykdom, som rammer 
flere og flere av den unge gruppen i befolkningen vår.  
Man skal ikke ha politiske tiltak som forebygger festing, men man skal forebygge dødelige 
sykdommer som opptrer hyppigere år etter år – spesielt når det finns en vaksine mot 
sykdommen. Ikke alle elever ved videregående skoler får et tilbud til en vaksine, og heller 
ikke alle prioriterer vaksinen fordi man vil spare penger til «festen». Dette er en uting, når en 
sykdom er dødelig, skal det forebygges.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

• At alle elever ved videregående skoler skal bli tilbudt vaksinen mot 
hjernehinnebetennelse 

• At vaksinen mot hjernehinnebetennelse blir gratis for alle under 25 år 
 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene 
 
Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen.  
 
 
Forslag 23: 
Voldtekt er sex uten samtykke  
Voldtekt er et samfunnsproblem som får store konsekvenser ikke bare for de utsatte, men 
også de pårørende. Hvert eneste år er det mellom 8.000 til 16.000 kvinner i Norge som blir 
utsatt for voldtekt eller forsøkt voldtatt. Internasjonal menneskerettslov om straffeansvar for 
voldtekt sier at for at seksuell kontakt skal være lovlig, må samtykke være gitt frivillig, som et 
resultat av personens frie vilje. I Norge er det juridisk sett bare voldtekt når det kan bevises 
bruk av vold eller truende adferd, eller når offeret er bevisstløs på grunn av søvn eller rus. 
Det holder ikke å bevise at offeret ikke samtykket til den seksuelle omgangen.  
I 2013 gjennomførte Amnesty International en kartlegging av holdninger til voldtekt i Norge, 
som viste at bare 44 prosent av de unge mellom 18 og 29 år har snakket om voldtekt på 
skolen. Bare 19 prosent av dem som hadde hatt slik undervisning mente at den var god. 
Dette viser at vi må styrke undervisningen om voldtekt og grensesetting. Vi må sette fokus 
på begrepet voldtekt og forklare at det ikke nødvendigvis trenger å være vold i bildet.  Vi må 



50 

også sette fokus på at det ikke bare er kvinner som opplever seksuelt misbruk og voldtekter. 
I følge undersøkelser i Norge så er en av ti menn blitt utsatt for en eller annen form for 
overgrep. Her er det nok også store mørketall.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

• At voldtektsbestemmelsen i straffeloven skal endres slik at voldtekt defineres som 
seksuell omgang uten oppriktig samtykke. 

• At undervisning i grensesetting og voldtekt styrkes i grunn- og videregående 
skoler. 
 

Fylkesstyrets merknad: Støtter 
 
Fylkesstyrets innstilling:  Vedtas 
 
 
Forslag 24: 
Yrkesfag  
Det er mange ungdom i Norge som ikke får fullført utdanninga si på grunn av mangel på 
lærlingplass. Aust-Agder Arbeiderparti vil at studiespesialiserende og yrkesfag sidestilles. 
Det er dyrt for samfunnet at yrkesfagelever ikke kan fullføre, for da blir utdanningen satt 
tilbake. De bruker da lenger tid på å komme seg ut i arbeidsmarkedet og på å betale skatt. 
De som ikke får lærlingplass kan bruke flere år på videregående som igjen er en stor utgift 
for staten. 
Vi må stille krav til kommunene og til bedriftene om at alle som vil skal få lærlingplass etter 
videregående slik at yrkesfagelever får fullført utdanninga si.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

 At tilnærmet alle som begynner på yrkesfaglig utdanning på videregående skal få 
lærlingplass etter to år 

 At videregående skoler lager klasser tilpasset arbeidsmarkedssituasjonen 
 

Fylkesstyrets merknader: Støtter intensjonene 
 
Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 
 
 
Forslag 25: 
En rettferdig og forutsigbar politikk for asyl og bosetting. 
 
Mennesker på flukt  
59,5 millioner mennesker er på flukt i verden i dag. Fra sine hjem, fra sitt nabolag, fra det 
livet de har skapt for seg og sine. Unge og gamle, kvinner og menn. Arbeiderpartiet skal 
være en pådriver for å finne løsninger på årsakene til at mennesker blir drevet på flukt, men 
vi skal og være partiet med de beste løsningene for å hjelpe de som allerede er blitt tvunget 
til å flykte. 
 
Arbeiderpartiet vil føre en politikk som skaper forutsigbarhet for enkeltpersoner og familier i 
mottak. Det mottakssystemet mennesker som søker asyl i Norge møter, spiller en nøkkelrolle 
i integreringsarbeidet. De skal ha et verdig botilbud, bli aktivisert på mottakene og deres 
rettsikkerhet skal ivaretas. Lykkes vi med dette er sjansene for å lykkes med det videre 
integreringsarbeidet større.  
 
Et bedre rustet mottaksapparat 
Arbeiderpartiets fokus vil være å styrke det offentlige tilbudet, gjennom å sikre seg at flere 
kommuner gis anledning til å stå som driftsoperatør for mottakene, samtidig som de settes i 
stand til å tilegne seg den nødvendige kompetansen. Vi mener en slik satsing på det 
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offentlige tilbudet vil bidra til at hver velferdskrone blir utnyttet bedre - på den måten sikrer vi 
et verdig tilbud til mennesker som venter på å få søknaden sin behandlet. 
 
Flere kommuner opplevde i høst at de ikke ble konsultert på en god nok måte når det ble 
opprettet mottak i kommunen. For å sikre en mer forutsigbar mottaksstruktur for fremtiden er 
det nødvendig at Staten tar et større ansvar for koordineringen av mottakene, i god og tett 
dialog med kommunene. Dette vil bidra til mer forutsigbarhet, og en bedre organisering av 
mottaksapparatet vårt. 
 
Derfor vil Aust-Agder Arbeiderparti 
 

 Ruste opp eksisterende mottak driftet av det offentlige. 

 Gi flere kommuner anledning til å drifte mottak gjennom økonomiske stønader og økt 
faglig kompetanse. 

 At staten i større grad instruerer kommunene i spørsmål om bosetting.  
 
Enslige mindreårige asylsøkere 
Saksbehandlingen for enslige mindreårige må prioriteres, slik at minst mulig av barndommen 
tilbringes på mottak. Samtidig må enslige mindreårige plasseres på egne asylmottak for barn 
under 18 år, alternativt i egne avdelinger på ordinære mottak. 
Siden 2013 har 781 barn forsvunnet fra norske mottak. 178 av disse er enslige mindreårige 
asylsøkere. Fra Kripos er det rapportert at de kjenner til kjente seksualforbrytere og 
mennesker tilknyttet menneskehandel som har oppholdt seg i nærheten av asylmottak. 
Arbeiderpartiet mener at samarbeidet mellom mottak, UDI, politiet og barnevernet må bli 
bedre for å sikre de enslige mindreåriges trygghet og sikkerhet. 
 
Arbeiderpartiet mener at barnevernet, gjennom barnevernlovens kapittel 5A, skal få direkte 
omsorgsansvar for alle enslige asylsøkende barn som kommer til Norge, også de mellom 15 
og 18 år.  

 Enslige mindreårige må bosettes i egne avdelinger eller egne mottak i påvente av 
søknadsbehandling. 

 Enslige mindreårige mellom 15 og 18 år må ivaretas av barnevernet. 

 Enslige mindreårige må ha rett til helsehjelp utover akutt helsehjelp og deres 
psykiske helsetilbud må bedres. 

 Samarbeidet og rapporteringsplikten mellom politiet, barnevernet, UDI og mottakene 
må bedres. 

 At barns beste får økt fokus i behandlingen av asylbarna, slik at de i større grad får 
rett til ting som barnehage, utdanning og helsetjenester, for å sikre en bedre 
oppvekst. 

 
Utbytte på mottak  
Høsten 2015 så vi for alvor hvilke store mangler som fortsatt preger det norske 
mottakssystemet, særlig når det kommer til organiseringen av akutt innkvartering av 
asylsøkere. UDI er i dag avhengig av private aktører i driften av både akutte og permanente 
asylmottak. Dette fører til at store fellesskapsverdier tidvis havner over på private hender, og 
spesielt er vi sårbare for dette i akutte situasjoner. 
 
Arbeiderpartiet er ikke motstander av at andre enn offentlige aktører ønsker å bidra for å løse 
en akutt situasjon, men vi mener prinsipielt at drift av mottak er en offentlig oppgave som 
best løses av kommunene selv, med støtte fra ideelle organisasjoner. Prinsipielt mener vi at 
det alltid skal føres god kontroll med hvordan fellesskapets midler blir brukt i tråd med 
formålet, hvilket er helt avgjørende for tilliten til velferdstjenestene.  
 
Aust-Agder Arbeiderparti vil 
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 At hovedregelen skal være at mottakene skal være offentlig drevet, eller drevet av 
ideelle aktører. 

 Føre strengere kontroll med midler som tildeles mottak drevet av ikke-offentlige 
aktører. 

Stille strengere krav til kvaliteten på innholdet i driften i anbudsprosessen. 
At kommunen får tilbud om å opprette mottak selv, før UDI tar avgjørelsen om å opprette 
et privat mottak. 

 Ha en lovendring som forbyr å ta ut utbytte for private eiere som drifter asylmottak. 

 Opprette en nasjonal pott som kommunene som driver asylmottak kan søke støtte fra 
for tiltak som gir kvalitetsheving, som barnehage og ekstra norskundervisning på 
mottaket.  
 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene i uttalelsen der mye er i tråd med vedtatt 
politikk, men uttalelsen bør forkortes vesentlig. Det bør også 
understrekes at Arbeiderpartiets flyktninge- og 
integreringspolitikk skal bygge på et humant verdigrunnlag, våre 
internasjonale forpliktelser og gi beskyttelse til mennesker som 
flykter fra krig og forfølgelse. Vi skal møte mennesker som 
kommer til Norge med respekt og medmenneskelighet. 
Samtidig kan ikke Norge ta imot alle som av andre årsaker 
ønsker å komme hit. Arbeiderpartiet står for en streng, rettferdig 
og human flyktningpolitikk. En slik politikk må forene kontroll 
ved grensene med en vellykket integrering, og den må basere 
seg på et internasjonalt samarbeid og regelverk. 

 
Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 
 
 
Forslag 26: 
Frigjør Vest-Sahara!  
En varig og rettferdig løsning på konflikten i Vest-Sahara er sterkt på etterskudd. Vest- 
Sahara er fortsatt okkupert av Marokko. Det er avgjørende å få en politisk løsning på 
konflikten. Presset må økes for å få slutt på alle former for overgrep i Vest-Sahara og for å 
sikre at menneskerettighetene respekteres. 
Aust-Agder Arbeiderparti: 

 Krever at Norge må engasjere seg for at partene skal enes om en politisk løsning på 
konflikten som bidrar til at saharawienes legitime rett til selvbestemmelse og 
organisasjonsfrihet. 

 Krever at Norge dobler den humanitære bistanden til den saharawiske befolkningen. 

 Krever at mandatet til MINURSO (The United Nations Mission for the Referendum in 
Western Sahara) utvides til å inkludere overvåking av menneskerettighetssituasjonen 
i sitt område. 

 Vil fraråde norsk næringslivs engasjement i Vest-Sahara og mener at Norge må 
arbeide i internasjonale fora for at flere land gjør det samme. 

 Krever at partene øyeblikkelig løslater alle politiske fanger. 

 Vil, i relevante fora som for eksempel Party of European Socialists, ta initiativ for å 
legge press særlig på Spania og Frankrike i spørsmålet om Vest Sahara. 

 Vil arbeide for at Norge, etter etableringen av et folkerettslig grunnlag, skal 
anerkjenne et selvstyrt Vest-Sahara som uavhengig stat. 

 At Norge om nødvendig går utenom FN-sporet for å finne en løsning  
 

Fylkesstyrets merknader: Støtter 
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Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 
 
Forslag 27: 
Klimaflyktninger 
I følge FN defineres ikke klimaflyktninger som flyktninger. FNs definisjon på en flyktning er en 
person som har flyktet, eller flykter fra hjemlandet sitt fordi de frykter forfølgelse på grunn av 
rase, religion, nasjonalitet, politisk oppfatning eller tilhørighet til en bestemt sosial gruppe. 
Dermed faller mennesker som rømmer fra flom og orkaner utenfor FNs konvensjon 
Det er allmennkunnskap at den verden vi lever i nå er på vei mot negative sider. Miljøet blir 
stadig mer forurenset og ødelagt. Det fører til at flere områder på jorda ikke lenger vil være 
egnet for å leve på. Jordsmonnet kan ikke dyrkes i, landområder oversvømmes og 
innlandsisen smelter. 
Dette er ikke likestilling! Vi må handle nå, og inkludere og integrere klimaflyktningene!  
Derfor mener Aust-Agder Arbeiderparti at: 

 Vi må lage en egen paragraf som omhandler klimaflyktninger 

 Norge må ta imot flere klimaflyktninger  
 

Fylkesstyrets merknader: Støtter intensjonene når det gjelder definisjon av 
klimaflyktninger. Hvorvidt antallet som skal tas imot skal økes, 
må vurderes og sees i sammenheng med den totale 
flyktningesituasjonen 
 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 
 
 
Forslag 28: 
Helsestasjon for ungdom  
Helsestasjonen for ungdom er et utrolig bra initiativ for å hjelpe ungdom i ulike situasjoner. 
Man vet at det er konfidensielt, man vet at det er noen man ikke kjenner og man vet at man 
får de beste anbefalingene.  
Veldig mange unge jenter går til helsestasjonen for å få prevensjon i form av p-piller. P-piller 
har utrolig mange risikofaktorer, blant annet økt risiko for blodpropp, hjerteinfarkt, hjerneslag 
og brystkreft. I tillegg til dette, er det andre faktorer som økt vekt, humørsvigninger og 
tilfeldige blødninger. Man får info om dette på helsestasjonen, men man får likevel ofte en 
tilfeldig p-pille på resept fra en i helsepersonellet, noen uten ordentlig kompetanse for hva 
hvert enkelt individ trenger. Selv legen på helsestasjoner kan ikke utføre korrekte 
undersøkelser som passer til individet. Dette gjøres nemlig hos gynekolog, som har flere 
måneders venteliste. I stedet for å vente, blir beslutningen ofte å ta p-pillene, inkludert 
bivirkningene. Unge jenter bør ikke gå gjennom en så høy risiko kun fordi de ikke får en 
grundig nok undersøkelse.  
I tillegg er det svært lite informasjon for gutter. Dette med å oppsøke helsestasjonen for 
gutter er en svært tabubelagt prosess, noe det ikke bør være. Å gå til helsestasjonen skal 
være normalt og relevante fagfolk skal være tilgjengelige, også for gutter. 
Alle helsestasjoner bør ha en gynekolog og urolog eller kunne henvise direkte til en 
gynekolog og urolog, hvor ventelisten er på maks to uker. 
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

 At så mange som mulig helsestasjoner skal ha en gynekolog ansatt 

 At helsestasjoner skal kunne henvise til gynekologer og urolog, med venteliste på 
maks to uker. 

 Besøk hos gynekolog eller urolog skal være rabatert for alle under 25 
 

Fylkesstyrets merknader: Det er viktig at ungdom får enkel tilgang på det helsepersonell 
de til enhver tid har behov for. Det er imidlertid usikkert om det 
som beskrives i dette forslaget er noe stort problem. De som 
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har reelt behov for å komme til gynekolog/urolog, vil få time til 
det uavhengig av om dette finnes på en helsestasjon eller ikke.    
  

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises(8 stemmer) 
Marte Næss Thomassen foreslo: Oversendes redaksjonskomiteen (1 stemme) 
 
 
Forslag 29: 
Skattenivået i Norge 
AUF ønsker et samfunn med små forskjeller og like muligheter for alle. Det viktigste 
verktøyet for å nå disse målene er velferdsstaten. Etter at andre verdenskrig gjorde 
Arbeiderpartiet en storstilt innsats ved å bygge ut velferdsstaten for å realisere dette. Den 
offentlige skolen ble bygget ut, helsevesenet likeså. Trygdeordninger kom på plass. 
Forskjellene ble gjort mindre. 
Vi har en historie å være stolt av. AUF ønsker likevel å se framover, og vi må aldri slå oss til 
ro med dagens løsninger er fremtidens løsninger. Den neste generasjonen vil ha økte 
forventninger til hva staten skal stille opp med. Det koster. Velferdsstaten må rustes opp i 
møte med innbyggernes forventninger. 
Skatt er statens viktigste inntekt, og dermed den viktigste forutsetningen for velferdsstatens 
eksistens. At Norge har hatt et høyt skattenivå har vært med på å sikre velferd til alle. I 
fellesskap har vi skapt et samfunn med små forskjeller og store muligheter, hvor de som har 
hatt de bredeste skuldrene har tatt de tyngste løftene.  
AUF erkjenner at vi i fremtiden må øke det generelle skattenivået ytterligere for å 
opprettholde velferden også for kommende generasjoner. 
AUF mener dagens velferdsordninger ikke er tilstrekkelig når tall fra SSB viser at over 80.000 
barn i Norge lever i fattigdom og det per 1. desember 2015 er det 127.000 arbeidsledige.  
Et økt skattenivå kan både styrke eksisterende ordninger, opprette nye, samt sikre en sterk 
offentlig velferdsstat som kan sørge for fortsatt oppslutning rundt fellesskapet i tider hvor 
konkurranse og et økt innslag private og kommersielle aktører truer den norske modellen.  
AUF mener Arbeiderpartiet bør bygge sitt opplegg for skattereform med utgangspunkt i 
hvordan man best kan sikre god omfordeling, små forskjeller og en bærekraftig velferdsstat. 
Forskningsrapporter lagt frem av Agenda viser at skattesystemet er på sitt mest effektive når 
skatter og avgifter fordeles på mange poster og sektorer, og heller har en lavere sats.  
AUF mener at arveavgiften må gjeninnføres, formueskatten reformeres, samtidig som en 
nasjonal boligskatt gradvis innføres. I dag eier de rikeste 10 % av norges befolkning omkring 
halvparten av norges samlede formue. Hele 80 % av den personlige beskatningen til norges 
28 milliarder er gjennom formueskatten. Arv er en viktig kilde til ulikhet og forskjeller i Norge. 
77 av landets 100 rikeste har arvet formuen sin og arveavgiften er en viktig avgift for å 
utjevne forskjeller og ulikhet i Norge.  
Norge har generelt et lavt nivå på boligbeskatning. Tall fra SSB viser at dersom vi hadde lagt 
oss på OECD-nivå ville skatteinntektene vært på om lag 37 milliarder kroner. Bolig er i dag et 
spesielt gunstig investeringsobjekt.  
AUF ønsker endringer i innretningen på rentefradraget. Årlig subsidierer staten norske 
husholdninger med over 50 milliarder i rentefradrag. AUF mener det bør settes et tak på 2 
millioner kroner per person i rentefradrag, og at dette på sikt bør reduseres og fjernes. 
I forkant av Stortingsvalget i 2005 gikk Arbeiderpartiet til valg på å holde skattenivået på det 
borgerlige 2004-nivået. Det løftet ble holdt. Når det nå refereres til 2013-nivået for skatt, er 
det derfor i realiteten det borgerlige 2004-nivået det refereres til. For at vi også i framtida skal 
kunne ha en sterk velferdsstat må finansieringen på plass. AUF mener at for å ruste oss for 
framtida, må det generelle skattenivået økes. 
Den økonomiske utviklingen gjør at vi i tiårene som kommer vil gi økt produktivitet og 
verdiskaping, som i neste omgang resulterer i økt kjøpekraft. Perspektivmeldingen fra 2013 
forteller at om ikke nødvendige grep foretas, vil velferdsstaten gå med 600 milliarder i 
underskudd innen 2060.  
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Derfor mener AUF at en større andel av kjøpekraften bør gå til å finansiere den offentlige 
velferden via skatteseddelen. Dette er et av flere viktige tiltak vi må gjøre, for å sikre en 
bærekraftig velferdsstat også for fremtiden.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil:  

 Gjeninnføre formuesskatten og arveavgiften 

 Innføre en nasjonal boligskatt 

 Sette en øvre grense på 2 millioner kroner som en kan få rentefradrag for, og på sikt 
minke og fjerne dette beløpet 

 Øke bunnfradraget på inntektsskatten til 2G, samt redusere satsene for de med de 
laveste inntektene 

 Fjerne momsfritak på finansielle tjenester 

 Øke skatten på kapital- og finansinvesteringer 

 Ha økt innsats mot svart økonomi 

 At Arbeiderpartiets standpunkt i skattereformen må dannes med forankring i 
partiorganisasjonen 
 

Fylkesstyrets merknad: Det pågår i disse dager forhandlinger i Stortinget om en ny 
skattereform. Arbeiderpartiets posisjon i disse forhandlingene 
baserer seg på det vedtatte partiprogrammet for 2013-2017. Å 
lansere nye konkrete skatteforslag nå vil derfor ikke ha noen 
hensikt. 
 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises (8 stemmer) 
Marte Næss Thomassen foreslo: Vedtas (1 stemme) 
 
 
Forslag 30: 
Helsesøstre = Helsepersonell!  
Hvorfor heter det helsesøstre? AUF i Aust-Agder mener det er feil å kategorisere arbeid på 
denne måten. Det er ikke riktig at kun kvinner kan arbeide som helsepersonell, eller 
vaskepersonell for den saksskyld. 
Den norske skolen har relativt jevn fordeling av jenter og gutter i de fleste klasser. AUF i 
Aust-Agder mener gutter har like stort behov for å snakke med helsepersonell som det jenter 
har. Og det er ikke alltid like lett for en gutt å snakke om sine gutteproblemer til en kvinne.  
Derfor vil Aust-Agder Arbeiderparti: 

 Jobbe for et mer generelt ord: Helsepersonell 

 Få flere mannlige helseutdannede inn i skolen  

 Oppfordre skoler til å ha jevnt fordelt mannlig og kvinnelig helsepersonell 
   

Fylkesstyrets merknad: Støttes 
 
Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 
 
Forslag 31: 
Anonym retting av prøver 
De fleste elever opplever i løpet av skoletiden å enten selv bli eller bevitne andre elever bli 
favorisert eller mislikt av lærere. Dette kan gjøre utslag når lærerne skal vurdere elevenes 
prøver – karakteren påvirkes ikke bare av besvarelsen, men også av trynefaktor og lærerens 
inntrykk av eleven som person.  
Anonym retting innebærer at elevene signerer sin besvarelse med et tall eller et 
kandidatnummer framfor et navn. At læreren vet hvem besvarelsen tilhører før den vurderes, 
vil kunne gjøre læreren forutinntatt og kan påvirke måten besvarelsen vurderes på. Ved 
anonym retting mottar lærerne oversikten over hvilket tall/nummer som representerer hvilken 
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elev først etter besvarelsen er evaluert. Slik unngår man at trynefaktor og favorisering gir 
utslag på karakteren. 
Ettersom anonym retting kan gjøre det vanskeligere for lærerne å gjøre seg opp et inntrykk 
av eleven, og bevare det viktige forholdet mellom elev og lærer, foreslår AUF i Aust-Agder at 
anonym retting først og fremst skal gjelde de store prøvene som har stor innvirkning på 
karakteren. Dette er viktig for å gi læreren god mulighet for å følge opp eleven individuelt og 
gi god underveisvurdering.  
Derfor mener Aust-Agder Arbeiderpari:  

 At det innføres 50% anonym prøveretting 

 Ved prøvemuntlig skal det være to lærere tilstede som evaluerer elevens 
presentasjon. 

 Større prøver, inkludert tentamen skal være anonyme, da de skal klargjøre eleven til 
en eventuell eksamen 
 

Fylkesstyrets merknad: Det vises til merknad til forslag nr.5 
 
Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa 
 
 
Forslag 32: 
Privatisering 
For Arbeiderpartiet er det viktig å sikre god velferd til alle. Vi mener det er et grunnleggende 
prinsipp at offentlige ressurser skal komme befolkningen til gode. Derfor mener vi at 
velferdstjenester i hovedsak skal drives av det offentlige, som har kvalitet som hovedmål, 
ikke profitt.  
Ute i kommunene har Arbeiderpartiet et stort ansvar for å sikre velferdstjenestene i offentlig 
regi. Det er viktig at lokale Arbeiderpartilag har oversikt over når anbudskontraktene går ut, 
for da er det helt uproblematisk for kommunene å overta og fortsette i egen regi. Det er viktig 
å planlegge i god tid for politisk og økonomisk overdragelse, og i prosess med de ansattes 
organisasjoner.  
Det er også viktig i kommunene at man hele tiden har et fokus på at tjenestene skal være i 
offentlig regi, og at man jobber politisk opp mot privatiseringsspørsmålet. 
På nasjonalt plan må Arbeiderpartiet være tydelig på privatiseringspolitikken vår. Vi må være 
den største forsvareren av velferdsstaten og av at man ikke skal tjene profitt på mennesker.  
Barnehager 
For å få til full barnehagedekning, var det i sin tid avgjørende å også ta i bruk private 
barnehager for å få opp tilbudet av barnehager raskt. AUF innser at det i noen tid framover 
fortsatt vil finnes private barnehager, men ser mange problemer med den private driften slik 
den fungerer i dag. Vi sier derfor nei til ytterligere privatisering av offentlige barnehager, og 
vil ha en gradvis overtakelse av driften av private barnehager til det offentlige. 
I dag likebehandler staten private og offentlige barnehager økonomisk. Ved å likebehandle, 
overfinansierer man i realiteten de private barnehagene. Private barnehager velger oftere å 
ha en homogen gruppe barn i barnehagen, færre pedagoger per barn og tilslutter seg ikke 
nasjonale tariffavtaler. AUF mener derfor at lovverket må strammes inn slik at man ikke 
overfinansieres. Det er lov å ta ut utbytte fra private barnehager og sjansen for dette øker når 
de private barnehagene sitter igjen med mer midler enn de offentlige. 
Aust-Agder Arbeiderparti vil derfor: 

 Innføre en lov som hindrer barnehageeiere å ta ut utbytte 

 At alle private barnehager skal tilslutte seg nasjonale tariffavtaler som regulerer de 
ansattes rettigheter 

 At kommunene sier nei til ytterligere privatisering av offentlige barnehager 

 At vi endrer lovverket slik at private barnehager ikke fullfinansieres på samme måte 
som offentlige barnehager 
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 At kommunene jobber aktivt for å ta tilbake de offentlige barnehagene i privat regi, 
f.eks. når en kontrakt med en privat barnehage går ut.  

Barnevernet 
Arbeiderpartiet mener det er et offentlig ansvar å ta vare på barn som har blitt utsatt for 
omsorgssvikt, overgrep eller har atferdsvansker. I dag er barnevernet preget av storstilt 
privatisering. Prinsipielt er Arbeiderpartiet svært kritiske til at private selskaper skal tjene 
penger på barns skjebner. Vi mener det er først og fremst det offentlige sammen med ideelle 
aktører som skal driver barnevernet.  Det er viktig at det kommunale barnevernet har god 
kompetanse og kapasitet, slik at barnets og familiens beste blir ivaretatt.  
I Norge i dag er det lov å ta ut privat profitt på barnevelferd. Innenfor barnevernet finnes det 
ingen begrensninger på kommersielle aktører eller private profittuttak, slik det er for 
grunnskolen og videregående utdanning.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil:  

 Innføre forbud på privat utbytte på barnevernstjenester.  

 Avvikle anbudsordningen innen barnevernet, og erstatte de kommersielle aktørene 
med offentlige eller frivillige ikke-kommersielle aktører.  

 Utfase kommersielle aktører i barnevernet innen 2020. 
Skoler 
Fellesskolen er kjernen i sosialdemokratiet. Ved at alle barn går på samme skole blir de kjent 
med mennesker med ulik bakgrunn og får respekt for og tillitt til hverandre. Fellesskolen er 
en mangfoldsskole, der alle får tilpasset opplæring, men er en del av fellesskapet. For oss i 
AUF er det viktig at elever, uansett hvor de bor i landet skal ha en god skolegang. Ved at det 
offentlige driver skoler, sikrer man ressurser i hele landet, også der det ikke lønner seg å 
drive skole. 
Opprettelse av kommersielle privatskoler truer fellesskolen fordi ressurser fra skolesektoren 
flyttes fra de offentlige skolene til de private, som har som hovedmål å tjene penger. 
Historien har vist at privatskoler i Norge i all hovedsak har vært eid av store selskaper som 
har tatt ut utbytte, både gjennom å bryte loven og gjennom å opprette flere underselskaper 
og finne måter å omgå regelverket på. Vi i AUF mener at alle elever har rett på en forutsigbar 
skolegang. Det er mange eksempler på privatskoler som legger ned og der elevene blir 
stående uten skoleplass slik at det offentlige plutselig må overta. Vi mener at ressursene 
som brukes på skole i Norge skal gå til å gi elevene kunnskap, ikke til rike investorer. 
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

 Hindre at skoleeiere skal kunne ta utbytte, og ha en enda strengere kontroll med 
hvordan skoleeierne bruker datterselskaper for å omgå regelverket. 

 Gi mer midler til utdanningsdirektoratet, slik at de får større handlingsrom til å 
gjennomgå grundige kontroller av privatskoler.  

 Gi strengere bøter til skoleeiere som tar ut utbytte.  

 Endre loven slik at det ikke kan gis statsstøtte til å starte opp religiøse og 
livssynsbaserte skoler.  

 Kun gi skoler med klart pedagogisk alternativ til den offentlige skolen statsstøtte, men 
begrense omfanget ved at det er avhengig av enighet med skoleeier i 
kommunen/fylkeskommunen. 

 Hindre privatskoler fra å ta utbytte. 

 Reversere endringene i privatskoleloven som Høyre og FrP-regjeringen har 
gjennomført.  

Asyl 
Europa har det siste året opplevd en strøm av flyktninger som ingen kunne forutse omfanget 
av. Flyktningsituasjonen er krevede, men det er knapt noe land som har bedre forutsetninger 
enn Norge til å håndtere dette og integrere de som skal bli. Selv om vi er i en situasjon der 
nye mottak må opprettes raskt, må ikke dette gå på bekostning av kvaliteten og tilbudet på 
asylmottakene. AUF mener at asylmottak som har ansvar for mennesker i en sårbar 
situasjon, skal drives etter kriterier som går på innhold, ikke for å tjene penger. Slik 
regelverket fungerer i dag, er det mulig å tjene store penger på å drive asylmottak. Eierne av 
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de tre største selskapene som driver asylmottak, tok ut rundt 72 millioner i utbytte i løpet av 
tre år, og har samtidig store driftsoverskudd. Dette er penger som kunne gått til bedre kvalitet 
på mottaket. AUF mener det må strammes kraftig inn på anbudsreglene samtidig som man 
må skjerpe reglene for utbytte, for å sikre god behandling på mottakene. Vi mener 
hovedtyngden av de som driver asylmottak skal være det offentlige eller ideelle aktører. 
UDI er i dag avhengig av private aktører i driften av både akutte og permanente asylmottak. 
Dette fører til at store fellesskapsverdier havner over på private hender, og spesielt er vi 
sårbare for dette i akutte situasjoner. Arbeiderpartiet er ikke motstander av at andre enn 
offentlige aktører ønsker å bidra for å løse en akutt situasjon, men vi mener prinsipielt at drift 
av mottak er en offentlig oppgave som best løses av kommunen selv, med støtte fra ideelle 
organisasjoner. Prinsipielt mener vi at det alltid skal føres god kontroll med hvordan 
felleskapets midler blir brukt i tråd med formålet, hvilket er helt avgjørende for tillitten til 
velferdstjenestene.  
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

 At hovedregelen skal være at mottakene skal være offentlig drevet, eller drevet av 
ideelle aktører. 

 Føre strengere kontroll med midler som tildeles mottak drevet av ikke-offentlige 
aktører. 

 Stille strengere krav til kvaliteten på innholdet i driften i anbudsprosessen.  

 At kommunen får tilbud om å opprette mottak selv, før UDI tar avgjørelsen om å 
opprette et privat mottak. 

 Ha en lovendring som forbyr å ta ut utbytte for private eiere som drifter asylmottak.  

 Opprette en nasjonal pott som kommunene som driver asylmottak kan søke støtte fra 
for tiltak som gir kvalitetsheving, som barnehage og ekstra norskundervisning på 
mottaket.  

Eldreomsorg 
Et viktig slagord for Arbeiderpartiet har vært at vi ikke vil «sette bestemor ut på anbud». For å 
følge opp dette slagordet må vi gjennomføre det i praktisk politikk også. Arbeiderpartiet 
mener alle skal ha rett til en trygg, opplevelsesrik og verdig alderdom. All eldreomsorg skal 
ha som hovedmål å gi de eldre et best mulig liv og tilbud. Arbeiderpartiet mener at 
eldreomsorgen skal være et offentlig ansvar, og slik være underlagt demokratisk kontroll. 
Eldreomsorg skal i hovedsak drives av det offentlige og ideelle organisasjoner. 
Arbeiderpartiet er positive til bruk av ideelle organisasjoner som et supplement til det 
offentlige, og mener andelen eldreomsorg som drives av ideelle organisasjoner kan økes i 
takt med at en reduserer bruken av kommersielle aktører. Arbeiderpartiet mener at hver 
krone som brukes på eldreomsorg skal brukes til å gi best mulig kvalitet for brukeren. Derfor 
er Arbeiderpartiet motstander av at eldreomsorgen skal drives av private selskaper med mål 
om profitt.  

 Hovedregelen i eldreomsorgen skal være at det er offentlig drevet, eller drevet av 
ideelle aktører. 

 Innføre forbud på privat utbytte på tjenester innenfor eldreomsorgen.  
 

Fylkesstyrets merknad: Intensjonene støttes, men mye av dette er allerede dekket av 
gjeldende partiprogram. Uttalelsen bør derfor forkortes 
vesentlig. For den delen av forslaget som handler om asyl, 
henvises det til forslag 25. 
 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 
 
 
Forslag 33: 
Hold røyken unna barna!  
I oktober 2015 tiltrådte det i England en lov som forbyr røyking i private biler med personer 
under 18 år tilstede. Ifølge Jane Ellison, helseminister i den britiske regjeringen, er det altfor 
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mange barn som er redde for å ble foreldrene sine om å slutte og røyke, og som også syns 
det er flaut å spørre om de kan la være å røyke i bilen. Dette mener vi er trist og Aust-Agder 
Arbeiderparti mener at barn ikke skal bli utsatt for svært helsefarlig røyk i bil. 
The British Lung Fundation har gjort en undersøkelse som viser at mer enn 80 prosent av 
passiv røyking inneholder kreftfremkallende giftstoffer. Disse giftstoffene blir enda mer 
konsentrerte i en bil. 
Lignende forbud er også tidligere blitt innført i Sør-Afrika, Wales og Bahrain. Også i deler av 
US, Canada, Australia og Frankrike er det forbudt å røyke i biler med barn tilstede. 
Aust-Agder Arbeiderparti vil: 

 Innføre et forbud mot røyk i privatbiler med personer under 18 år tilstede med bøter 
hvis det ikke etterfølges. 
 

Fylkesstyrets merknad: Støttes 
 
Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 
 

Fra Lillesand Arbeiderparti (forslag 34-35): 
 
Forslag 34: 
Aust-Agder Arbeiderparti skal arbeide for å gi asylbarn i førskolealder rett på kommunal 
barnehageplass.  
Bakgrunn: Alle norske barn har rett på en barnehageplass. Vi vet fra forskning at spesielt 
barn av vanskeligstilte familier profitterer godt på en god barnehage som grunnlag for å få 
godt utbytte av skolen. Asylbarn stiller i stor grad svakere enn norske barn ved skolestart. 
For dem som får videre opphold i Norge kan det få konsekvenser for et videre læringsliv og 
arbeidsliv. I dag er det opp til hver enkelt kommune å tilby barnehageplass til asylbarn. 
Kommunen får et tilskudd opp mot 90% av det de får for barn som har rett på 
barnehageplass.  
 
Fylkesstyrets merknad: Støttes 
 
Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 
 
Forslag 35: 
Fagbrev på jobb – veiledet opplæringsmodell på arbeidsplassen.   
Det bør innføres en ny vei for voksne som ønsker fagbrev. Det bør skje gjennom en veiledet 
opplæringsmodell på arbeidsplassen. Modellen bør kunne brukes av voksne som er i et 
ansettelsesforhold der de mottar ordinær lønn, men også kunne brukes av voksne som har 
annen tilknytning til en arbeidsplass og dermed kan få veiledet praksis frem til fagprøven. Det 
bør foretas realkompetansevurdering og lages individuell opplæringsplan på basis av 
vurderingen.   
Begrunnelse:  
Både for samfunnet og den enkelte arbeidstaker er det en fordel at flere voksne tar fagbrev. 
Den modellen som i dag er mulig for de fleste voksne, praksiskandidatordningen, har vist seg 
å matche dårlig med de rammebetingelsene som finnes i det praktiske arbeidslivet, spesielt 
for helsefagene. For helsefagarbeider har det vært vanskelig å samle seg opp de 5 årene 
med relevant praksis da mange har små deltidsstillinger, helt ned til 16.33% stilling. Veiledet 
opplæringsmodell på arbeidsplassen vil dermed være et fullgodt alternativ, og gi økte 
muligheter til fagbrev for mange av de (flest kvinner) som i dag arbeider innenfor helse og 
omsorgsyrkene.  
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Fylkesstyrets merknad: Støttes 
 
Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 

Fra Grimstad Arbeiderparti (forslag 36-38): 
 
Forslag 36: 
Likestilling må dagsorden igjen! 
Etter over 2 år med en mørkeblå regjering ser vi en reversering av den likestillingskampen 
som Arbeiderpartiet har kjempet for over flere år. Dette skjer på mange sektorer i samfunnet, 
og blant annet viser tall fra SSB at stadig flere fedre tar kortere fedrekvote etter at den 
øremerkede kvoten ble redusert fra 14 uker til 10. Vi mener at en enda større fedrekvote må 
til for at menn og kvinner skal få likere muligheter i arbeidslivet og flere fedre får mulighet til å 
ta del i ansvaret hjemme. 
Vi oppfordrer derfor regjeringens støttepartier å støtte et forslag fra Arbeiderpartiet om 
gjeninnføring av 14 uker med øremerket fedrekvote.  
 
Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene og foreslår: 
 
Fylkesstyrets innstilling: Aust-Agder Arbeiderparti vil arbeide for å gjeninnføre 14 uker 

øremerket fedrepermisjon. 
 
 
Forslag 37: 
Bedre utnyttelse av matvarer som skal kastes! 
Arbeiderpartiet mener det bør opprettes matsentraler i de store byene for videre utnyttelse av 
matvarer som skal kastes, etter modell fra blant annet Frankrike. 
 
Fylkesstyrets merknad: Behandles samtidig med forslag nr. 1. 

Støtter intensjonene. Det foreslås: 
 

Fylkesstyrets innstilling: Aust-Agder Arbeiderparti vil arbeide for at det kastes mindre 
mat i Norge og støtter et nasjonalt forbud mot at 
matvarebutikker kaster spiselig mat. 

 
Forslag 38: 
Videregående skole 
I det siste har det florert av artikler om elever på videregående skole som blir overarbeidet og 
utmattet på grunn av det enorme presset som mange ungdom føler på i dag. Man må 
prestere meget godt på videregående skole for å komme inn på et godt universitet, for å få 
en god utdanning og en god jobb. Samtidig må man jobbe ved siden av skolegangen – fordi 
uten arbeidserfaring og noe å skrive på CV-en vil man kanskje ikke få den gode jobben man i 
så mange år har slitt for å få uansett. 
På den andre siden finnes det de som ikke har noen problemer med å fullføre på de vanlige 
tre årene, derfor ønsker vi å gjøre dette til et alternativ – ikke en obligatorisk ordning. 
Vi mener derfor at det bør tilbys et alternativt fireårig studieløp til studiespesialiserende linjer 
på videregående skole 
 
Fylkesstyrets merknad: Det vises til merknad i forslag nr. 19. 
 
Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 
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Fra Risør Arbeiderparti (forslag 39-40): 
 
Forslag 39: 
Risør Videregående skole 
Aust Agder Arbeiderparti vil arbeide for bevaring, styrking og utvikling av Risør videregående 
skole. 
 
Fylkesstyrets merknad: Det vises til vedtatt fylkesprogram hvor det bl.a. står at Aust-

Agder Arbeiderparti vil arbeide for å opprettholde og 
videreutvikle det desentraliserte videregående skoletilbudet i 
fylket. Intensjonen med forslaget synes dermed ivaretatt, og 
årsmøtet bør ikke vedta mer konkret støtte til enkeltskoler. 
 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa uten realitetsbehandling 
 
 
Forslag 40: 
Risør Kystkultursenter og Trebåtbyggeriene på Moen 
Aust Agder Arbeiderparti støtter Risør Kystkultursenters arbeid med å få trebåtbyggeriene på 
Moen i Risør i Riksantikvarens bevaringsprogram for tekniske og industrielle kulturminner 
(TIK).  Kulturminner som omfattes av bevaringsprogrammet mottar årlige driftstilskudd av 
varierende størrelse gjennom egen post i statsbudsjettet. I dag inngår 15 anlegg i 
Riksantikvarens bevaringsprogram for tekniske og industrielle kulturminner (TIK). Ingen av 
dem er trebåtbyggerier. 
 
Fylkesstyrets merknad: Støttes 
 
Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 
 

Forslag fra fylkesstyret (Forslag 41-43) 
 
Forslag nr.41  
Frivillighet i kommunereformen 
Det nye inntektssystemet for kommunene må ikke utformes på en slik måte at det i realiteten 
tvinger kommuner til å slå seg sammen. 
 
Begrunnelse: 
Arbeiderpartiet slo på sitt landsmøte i 2015 fast at frivillighet skal ligge til grunn for 
kommunereformen. Det nye forslaget til inntektssystem for kommunene bidrar til at enkelte 
kommuner ender opp i en situasjon der økonomi tvinger de til å slå seg sammen. Aust-Agder 
Arbeiderparti kan ikke støtte et slikt inntektssystem. Vi vil imidlertid understreke at vi er åpne 
for at det i gjennomgangen av inntektssystemet kan gjøres andre typer justeringer, som for 
eksempel fjerning av utdanningskriteriet i tilskuddsgrunnlaget for barnehagene. 
 
Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 
 
Forslag nr.42  
Krisetiltak for industrien på Sør- og Vestlandet 



62 

Den høye arbeidsledigheten og mangelen på ordrereserver innenfor en god del bransjer, 
særlig på Sør- og Vestlandet, er alarmerende. H/FrP-Regjeringen synes imidlertid å være 
døve for både alarmklokkene og advarsler fra næringsliv og fagbevegelse.  
 
Statsministeren selv sier ledigheten ikke er så høy og tiltakspakken regjeringen skryter av er 
avslørt av Stavanger Aftenblad til å være en gedigen bløff. Ingenting av denne er spesielt 
beregnet for Sør- og Vestlandet, som i beste fall vil nyte godt av en liten brøkdel. Det som nå 
de fleste anerkjenner som en udiskutabel krise, omtales fra regjeringshold som en omstilling 
vi må gjennom. Dette er en omstilling til ledighet, ikke til utvikling av arbeidsplassene.  
 
I tidligere kriser har Arbeiderpartiet sammen med fagbevegelsen gjennom mange tiår bidratt 
til omstilling innenfor en rekke bransjer, og har bidratt til et konkurransedyktig næringsliv. I 
tillegg har vi gjennom det faglig/politiske samarbeidet gjennomført en motkonjunkturpolitikk 
som har avdempet de verste konsekvenser av tidligere kriser. Dagens H/FrP-regjering har 
ingen målretta tiltak og er totalt handlingslammet. De tar ikke problemene på alvor og tror 
blindt på at bare de gir nok skattekutt til de rikeste, så vil markedet ordne opp og folk komme 
i jobb. Dagens arbeidsledighetssituasjon beviser at skattekuttene absolutt ikke virker. 
 
Aust-Agder Arbeiderparti krever at det iverksettes tiltak umiddelbart:  

- Permitteringsregelverket må mykes opp og dagpengeperioden under permittering må 
utvides til 52 uker og antall lønnspliktdager reduseres. 

- Det iverksettes målrettede tiltak for at bedrifter i utsatte sektorer som 
leverandørindustri og maritim sektor beholder kompetansen i omstillingsperioder 

- Det må opprettes flere lærlingeplasser, flere studieplasser og fagskoleplasser, flere 
tiltaksplasser, bedre oppfølging av unge i NAV og mer fleksible dagpengeordninger.  

- Gi støtte til utvikling av ny teknologi som kan redusere lokal forurensing og norske 
klimagassutslipp, gi støtte til nye næringer med store muligheter, aktivt tilrettelegge 
for nye arbeidsplasser 
 

Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
 
 

SAK 9. – Eventuell fylkessammenslåing 
 
Forslag nr.43 fra fylkesstyret (Behandles som egen sak i henhold til dagsorden/kjøreplan)  
 
Eventuell fylkessammenslåing 
Det pågår for tiden en ny debatt om å slå sammen Agderfylkene, eventuelt også med andre. 
Utgangspunktet for dette er at Regjeringen har bedt fylkeskommunene å gjennomføre 
nabosamtaler med sikte på sammenslåinger.  

Aust-Agder Arbeiderparti har programfestet, og gått til valg på, å respektere resultatet av 
folkeavstemningen fra 2011 som sa nei til sammenslåing av Agderfylkene. Vi kan ikke se at 
situasjonen siden den gang er endret på en slik måte at det er naturlig å gå inn i en ny 
prosess om sammenslåing av det to fylkene nå. 

Årsmøtet ber derfor om at Arbeiderpartiets fylkestingsgruppe går inn for å avslutte 
sonderingene rundt en sammenslåing av Agderfylkene, når saken kommer opp til behandling 
i fylkestinget i april. 
Dersom det skjer vesentlige endringer i oppgavefordelingen eller andre forhold gjør det 
nødvendig med en ny prosess mot fylkessammenslåing, forutsetter Aust-Agder Arbeiderparti 
at saken blir lagt ut for ny folkeavstemning før endelig vedtak fattes. 
 
Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
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SAK 10. – Valg 
 
(Valgkomiteens innstilling ettersendes) 
 
 
 
Fylkesstyrets innstilling til valgkomite 2017: 
 
Håvard Røiseland - leder Grimstad  (gjenvalg – ny som leder) 
Sig Tove Aasen  Iveland  (gjenvalg) 
Vidar Frøysnes  Bygland   (gjenvalg) 
Ole Henrik Grønn  Risør   (gjenvalg) 
Vanja Grut   Arendal  (ny) 
Leif Vagle   Lillesand  (ny)   
Kjersti Fossing  Vegårshei  (ny) 
Britt Ingrid Andersen  Evje og Hornnes (ny) 
AUF (velger selv) 
 
 


